
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 6990
2. Άδεια απουσίας του Βουλευτή κ. Γ. Παπανδρέου, σελ.

6985
3. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το 27ο Γενικό Λύκειο Θεσσαλονίκης και το Γυµνά-
σιο Πάργας, σελ. 6975, 6981, 6988

4. Επί διαδικαστικού, σελ. 6979
5. Επί του Κανονισµού, σελ. 6979

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 6959 - 6961
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

6961 - 6974
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 29 Ιανουαρίου  2013, σελ. 6975
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του

Πολίτη, σχετικά µε την αντιµετώπιση της ρατσιστικής βίας
στη χώρα µας, σελ. 6976

β) Προς τον Υπουργό Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων:

i) σχετικά µε δηµοσιεύµατα εφηµερίδας για έκδοση εγκυ-
κλίου από το Υπουργείο Ανάπτυξης, σελ. 6977

ii) σχετικά µε τη λήψη µέτρων της αντιµετώπισης της ακρί-
βειας στην αγορά, σελ. 6979

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής:

i) σχετικά µε την πρόοδο της έρευνας για εξεύρεση υδρο-
γονανθράκων στη χώρα µας, σελ. 6981

ii) σχετικά µε την ανάγκη αντιµετώπισης των αρνητικών πε-
ριβαλλοντικών επιπτώσεων από την εφαρµογή του µέτρου
της εξίσωσης του Ειδικού Φόρου Κατανάλωσης (ΕΦΚ) στο
πετρέλαιο θέρµανσης και κίνησης, σελ. 6983

δ) Προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλειας και
Πρόνοιας: 

i) σχετικά µε τον καθορισµό νέου κατώτατου µισθού, σελ.
6985

ii) σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους ανασφάλιστους
υπερήλικες οµογενείς από την πρώην ΕΣΣΔ, σελ. 6987

ε) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας, σχετικά µε τα ζη-
τήµατα εθνικής ασφάλειας από την εκµίσθωση ελληνικών λι-
µένων σε εταιρείες τουρκικών συµφερόντων, σελ. 6989

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ Λ. , σελ. 6983 - 6990
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι. , σελ. 6959 - 6983
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ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ.6979
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι., σελ. 6979

Β. Επί του Κανονισµού: 
ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ. 6979
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 6979
ΤΡΑΓΑΚΗΣ Ι., σελ. 6979

Γ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ Δ. , σελ. 6985, 6986
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 6976, 6977
ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ Δ. , σελ. 6990
ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 6989, 6990
ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ Π. , σελ. 6981, 6982, 6983
ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ Β. , σελ. 6977, 6978, 6979
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ Θ. , σελ. 6987, 6988, 6989
ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ Ε. , σελ. 6981, 6982, 6983, 6985
ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ Π. , σελ. 6978, 6979
ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ Ι. , σελ. 6979, 6980
ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ Ν. , 

σελ. 6986, 6987, 6988, 6989
ΣΚΟΡΔΑΣ Α. , σελ. 6980
ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ Δ. , σελ. 6976, 6977
ΦΟΥΝΤΑ Ν. , σελ. 6983, 6984
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Αθήνα, σήµερα στις 28 Ιανουαρίου 2013, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΤΡΑΓΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Δηµήτριο Τσου-
καλά, Βουλευτή Επικρατείας, τα ακόλουθα:  

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Β’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ, Αι-
τωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ και Αχαΐας κ. ΝΙΚΟ-
ΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
η Πανελλήνια Ένωση Πτηνοτρόφων Παραγωγών παραθέτει τις
προτάσεις της σχετικά µε το θέµα της φορολόγησης των φυσι-
κών προσώπων πτηνοτρόφων παραγωγών.

2) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Αντιπεριφερειάρχης Χανίων αιτείται την
κάλυψη των κενών θέσεων εκπαιδευτικού προσωπικού στο Γε-
νικό Λύκειο Ακρωτηρίου.

3) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η κ. Θεοδώρα Κωσταδήµα αιτείται την ικα-
νοποίηση του αιτήµατός της περί εγκρίσεως της µετάθεσής της
από το Ειρηνοδικείο Αγιάς Λάρισας στην Εισαγγελία Εφετών Λά-
ρισας.

4) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΒΙΡΒΙΔΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αντπεριφερειάρχης Χανίων αιτείται την
άµεση πρόσληψη του απαραίτητου προσωπικού για τις εργασίες
προετοιµασίας και τη λειτουργία του Εθνικού Δρυµού Σαµαριάς.

5) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνοµικών
Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση διοικητικών και οικονοµικών θε-
µάτων του αστυνοµικού προσωπικού που έχει αποσπασθεί σε πε-
ριοχές της χώρας για την ανάσχεση της λαθροµετανάστευσης

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην απάν-
τηση του Υπουργού Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη
κ. Νικολάου Δένδια σχετικά µε το θέµα των λαθραίων τσιγάρων.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επιβολή
προστίµου από το Εθνικό Συµβούλιο Ραδιοτηλεόρασης στους
τηλεοπτικούς σταθµούς «ΑΝΤΕΝΝΑ» και «ALPHA» για την προ-
βολή τυχερών παιχνιδιών.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην από-
γνωση τετρακοσίων είκοσι συµβασιούχων του Δήµου Πατρέων,
οι οποίοι αναµένουν την καταβολή των δεδουλευµένων τους.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα ελλιπή
µέτρα φύλαξης του Παµπελοποννησιακού Σταδίου Πάτρας.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ευνοϊκή
ρύθµιση οφειλής από τον Δήµο Δυτικής Αχαΐας σε εταιρεία λα-
τοµικών προϊόντων

11) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Εθνική Συνοµοσπονδία Ατόµων
µε Αναπηρία αιτείται τη διασφάλιση της εργασίας των ατόµων
µε αναπηρία.

12) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  ο κ. Ιωάννης Τριανταφυλλίδης αιτείται την επίλυση
θέµατός του που αφορά στην τροποποίηση παραχωρητηρίου
του από την Περιφέρεια Ανατολικής Μακεδονίας- Θράκης και την
εκταµίευση δανείου του από την ΕΤΕ.

13) Η Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Παξών καταγγέλλει τον
συγκοινωνιακό αποκλεισµό των Παξών και Αντίπαξων λόγω της
µη διενέργειας δροµολογίων πλοίων κλειστού τύπου κατά τη χει-
µερινή περίοδο.

14) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΗΜΑΡΑΣ και Α’
Θεσσαλονίκης κ. ΓΑΒΡΙΗΛ ΑΒΡΑΜΙΔΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  η Παµποντιακή Οµοσπονδία Ελλάδος αιτείται την επα-
νεξέταση των κριτηρίων χορήγησης σύνταξης από τον ΟΓΑ ανα-
σφάλιστων υπερηλίκων οµογενών από την πρώην ΕΣΣΔ.

15) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια ‘Ενωση Νοµικών και
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Πολιτικών Επιστηµόνων  αιτείται τη διατήρηση του µαθήµατος
της Πολιτειακής Παιδείας στο σχολείο, ως διακριτού υποχρεω-
τικού µαθήµατος.

16) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  η Ένωση Διδασκόντων του Ιονίου Πανεπι-
στηµίου  αιτείται την επίλυση προβληµάτων οργάνωσης και λει-
τουργίας της Κεντρικής Βιβλιοθήκης του Ιονίου Πανεπιστηµίου.

17) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων του
νοσοκοµείου «ΠΑΝΑΓΙΑ» Θεσαλονίκης επισηµαίνει την ουσια-
στική κατάργηση του Χηµειοθεραπευτικού Τµήµατος του Νοσο-
κοµείου, κατόπιν απόφασης του Διοικητή της 4ης ΔΥΠΕ περί
µετακίνησης των δύο παθολόγων ογκολόγων του Τµήµατος.

18) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και κ.
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Οµοσπον-
δία Λειτουργών Τεχνικής Επαγγελµατικής Εκπαίδευσης επιση-
µαίνει τις σοβαρές ελλείψεις εκπαιδευτικού προσωπικού στα
σχολεία της Χώρας και αιτείται την κάλυψη των κενών θέσεων
και  την αναδιοργάνωση των υπό συγχώνευση τµηµάτων. 

19) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ και
Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε
την οποία  οι Πανελλήνιες Οµοσπονδίες Φορτηγών Αυτοκινήτων
Θεσσαλίας, Κεντρικής Ελλάδας και Δυτικής Μακεδονίας, Ιονίων
Νήσων, Αιτωλοακαρνανίας και Ηπείρου, αιτούνται την παραχώ-
ρηση των εθνικών οδών σε ιδιωτικές κατασκευαστικές εταιρείες,
καθώς και τη µείωση των τελών των διοδίων.

20) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Διεύθυνση Δευτεροβάθµιας Εκ-
παίδευσης Λευκάδας αιτείται την άµεση πρόσληψη ωροµίσθιων
εκπαιδευτικών στο Μουσικό Σχολείο Λευκάδας.

21) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΣΟΛΔΑΤΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Σπύρος Ζαµπέλης επισηµαίνει
το γεγονός της δυσλειτουργίας της παιδιατρικής κλινικής Λευ-
κάδας και αιτείται την επιστροφή αποσπασµένου παιδιάτρου στο
Γενικό Νοσοκοµείο Λευκάδας.

22) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο κ. Ευάγγελος Πιριντσής αιτείται την επί-
λυση του θέµατος αναγνώρισης του επαγγελµατικού του τίτλου
της  ειδικότητας «προσωπικό ιδιωτικής ασφάλειας».

23) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων στη
εταιρεία «Αττικό Μετρό» εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη σχε-
διαζόµενη περικοπή των αποδοχών των εργαζοµένων και την
αποδυνάµωση της εταιρείας µέσω της αποχώρησης εξειδικευ-
µένου επιστηµονικού προσωπικού.

24) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ξυλοκάστρου - Ευρωστίνης
Νοµού Κορινθίας αιτείται την επανεξέταση απόφασης ανάκλη-
σης της ένταξης της πράξης «Αποχετευτικό Δίκτυο Λυµάτων
Δήµο Ξυλοκάστρου - Ευρωστίνης, Επέκταση και Αναβάθµιση
Βιολογικού Καθαρισµού Ξυλοκάστρου» στο ΕΠ «Περιβάλλον Αει-
φόρος Ανάπτυξη».

25) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Πρόεδρος της Τοπικής Κοινότητας Δερβε-
νίου Νοµού Κορινθίας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τις ελ-
λείψεις ιατρών στο Δερβένι και αιτείται την εξέταση της δυνατό-
τητας τοποθέτησης αγροτικού ιατρού.

26) Η Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Παξών καταγγέλλει τον θαλάσ-

σιο αποκλεισµό των Παξών και Αντίπαξων κατά τη χειµερινή πε-
ρίοδο.

27) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ και Α’
Αθηνών κ. ΓΑΡΥΦΑΛΛΙΑ (ΛΙΑΝΑ) ΚΑΝΕΛΛΗ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία  η Παλλεσβιακή Ένωση Συνταξιούχων ΙΚΑ εκφράζει
τη διαµαρτυρία της για τις συνεχιζόµενες αυξήσεις στα τιµολό-
για της ΔΕΗ.

28) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία  το Παλλεσβιακό Εργατοϋπαλληλικό  Κέντρο εκφράζει την
αντίθεσή του στο νέο Οργανισµό Λειτουργίας του Νοσοκοµείου
Μυτιλήνης, ο οποίος ουσιαστικά καταργεί διοικητική και οικονο-
µική αυτοτέλεια των Νοσοκοµείων Λέσβου και Λήµνου.

29) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Ενότητα Θηρασίας του Δή-
µου Θήρας αιτείται την άµεση κάλυψη των κενών θέσεων εκπαι-
δευτικού προσωπικού µε σκοπό την εξασφάλιση της εύρυθµης
λειτουργίας του Γυµνασίου και του Λυκείου Θηρασίας.

30) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Μυκόνου Νοµού Κυκλάδων αι-
τείται την υιοθέτηση προτάσεών του για τον περιορισµό της
υπέρµετρης δόµησης και τη διατήρηση της παραδοσιακής αρ-
χιτεκτονικής του νησιού.

31) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η Διδασκαλική Οµοσπονδία Ελ-
λάδας εκφράζει την αντίθεσή της στην υπ’ αριθµόν 155734/Δ1
10-12-2012 εγκύκλιο του Υπουργείου Παιδείας και Θρησκευµά-
των, Πολιτισµού και Αθλητισµού περί καθορισµού των συνεπειών
των αναρρωτικών αδειών των αναπληρωτών εκπαιδευτικών.

32) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Μαργαρίτης Δουµουσιάρης δια-
µαρτύρεται για τον τρόπο διανοµής της αλληλογραφίας στη
Δηµοτική Ενότητα Ιωλκού του Δήµου Βόλου.

33) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  το Επιµελητήριο Σερρών αιτείται τη
µείωση του ποσοστού ΦΠΑ από το  23% στο 13% στον κλάδο
εστίασης.

34) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Υπαλλήλων Εξωτερικής
Φρουράς Καταστήµατος Κράτησης Νιγρίτας Σερρών αιτείται την
πλήρωση των κενών θέσεων νοσηλευτή και ιατρού.

35) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΡΗΓΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Ένωσις Ανδρίων, ο Πανανδριακός Σύλ-
λογος Ναυτικών, η Εταιρεία Ανδρίων Επιστηµόνων και ο Σύλλο-
γος Νεφροπαθών Άνδρου αιτούνται την αναδιοργάνωση των
ενδοκυκλαδικών δροµολογίων.

36) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΧΡΙΣΤΟΣ ΔΗΜΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Λουτρακίου-Αγίων Θεοδώρων
αιτείται τη διατήρηση της λειτουργίας του Αστυνοµικού Τµήµα-
τος Λουτρακίου- Αγίων Θεοδώρων.

37) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ .Ευάγγελος Πιριντσής,
σπουδαστής ΙΕΚ Χαϊδαρίου, ειδικότητας «Προσωπικό Ιδιωτικής
Ασφάλειας» αιτείται την αποκατάσταση των παραλείψεων και πα-
ρατυπιών ως προς τον τρόπο πιστοποίησης και αναγνώρισης της
ανωτέρω ειδικότητας.

38) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΙΟΡΔΑΝΗΣ ΤΖΑΜΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Λεωνίδας Γαρτσιώνης εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για τη σειρά κατάταξής του στους πίνακες της
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προκήρυξης της αστικής µη κερδοσκοπικής εταιρείας «Ανάσα
και Ζωή στην Πέλλα».

39) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Οικοδόµων και Συ-
ναφών Επαγγελµάτων Δεσκάτης Νοµού Γρεβενών εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για την αναστολή λειτουργίας του υποκαταστή-
µατος Ι.Κ.Α. Δεσκάτης.

40) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Παµποντιακή Οµοσπονδία Ελλά-
δος εκφράζει τη διαµαρτυρία για τη διακοπή συντάξεων του ΟΓΑ
των ανασφάλιστων υπερηλίκων οµογενών από την πρώην ΕΣΣΔ.

41) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΠΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  οι Κοινότητες Λύβενα και  Βελιάχοβο της
Επαρχίας Μεσοποτάµου Νοµού Δέλβινου της Αλβανίας καταγ-
γέλλουν ως αντεθνική, αντιπεριβαλλοντική και παράνοµη τη λει-
τουργία λατοµείου σε απόσταση εκατόν πενήντα µέτρων από τις
κατοικίες των ελληνικών κοινοτήτων της περιοχής.

42) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΡΕΚΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Γεώργιος Γεροβασίλης αιτεί-
ται ενηµέρωσης για το χρόνο εκκίνησης της λειτουργίας του
φράγµατος Μεσοχώρας του Νοµού Τρικάλων, καθώς και για το
χρόνο καταβολής των εκκρεµών αποζηµιώσεων των κατοίκων.

43) Ο Βουλευτής Σερρών κ. ΘΕΟΦΙΛΟΣ ΛΕΟΝΤΑΡΙΔΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Υπαλλήλων του Ορ-
γανισµού Εγγείων Βελτιώσεων Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης
αιτείται τη ρύθµιση του θέµατος των αδειών άρδευσης ώστε να
εξασφαλισθεί η εύρυθµη λειτουργία των Οργανισµών Εγγείων
Βελτιώσεων, προς όφελος ιδίως των αγροτών.

44) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Υπαλλήλων Γενικού Κα-
ταστήµατος Κράτησης Νιγρίτας Σερρών αιτείται τη στελέχωση
του εν λόγω Καταστήµατος Κράτησης µε επιπλέον προσωπικό,

ώστε να διαφυλαχθούν τα δικαιώµατα τόσο των κρατουµένων
όσο και των εργαζοµένων.

45) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΜΠΟΥΚΟΥΡΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η ‘Ενωση Υπαλλήλων Καταστή-
µατος Κράτησης Κορίνθου  αιτείται τη στελέχωση του εν λόγω
Καταστήµατος Κράτησης µε επιπλέον προσωπικό και εκφράζει
τη διαµαρτυρία του για τις οφειλόµενες άδειες στου υπαλλήλους
του.

46) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Ιατρικός Σύλλογος Πειραιά εκ-
φράζει τη διαµαρτυρία του για τη µη καταβολή ληξιπρόθεσµων
οφειλών προς τους ιατρούς.

47) Ο Βουλευτής Λαρίσης κ. ΘΩΜΑΣ ΨΥΡΡΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Σφήκας αιτείται την κατα-
βολή ποσού έναντι της σύνταξής του για το χρονικό διάστηµα
που µεσολαβεί µέχρι την οριστική καταβολή της.

48) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο κ. Άγγελος Σχισµένος αιτείται την επί-
λυση θέµατός του που αφορά το συµψηφισµό των χρεών του
προς τον ασφαλιστικό του φορέα ώστε να καταβληθεί η σύνταξή
του.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 4665/03-12-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δριτσέλη Παναγιώτας, Αµανατίδη Ιωάννου, Γελαλή Δη-
µήτρη, Διώτη Ηρούς, Κανελλοπούλου Μαρίας, Μεϊκόπουλου
Αλεξάνδρου, Μιχαλάκη Νικολάου, Μπάρκα Κωνσταντίνου, Μπό-
λαρη Μαρίας, Σταθά Ιωάννου, Στρατούλη Δηµητρίου, Τσουκαλά
Δηµητρίου και Χατζηλάµπρου Βασιλείου δόθηκε µε το υπ αριθµ.
Φ90022/30062/1997/7-01-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάν-
τηση:
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2. Στην µε αριθµό 4686/03-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ματθαιόπουλου Αρτέµιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΥΠ.ΠΑΙ.Θ.Π.Α.
/ΓΡ.ΑΝ.ΥΠ. /Κ.Ε./131/7-1-2013 έγγραφο από τον Αναπληρωτη

Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 4779/05-12-2012 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 776/7-1-

2013 έγγραφο από τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και
Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων  η ακόλουθη απάντηση:

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΔ’ - 28 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 6965

»

«



4. Στην µε αριθµό 4920/07/12/2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Τριαντάφυλλου Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/

29568/3762/7-1-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοι-
νωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 4988/11-12-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Δούρου Ειρήνης (Ρένας), Στρατούλη Δηµητρίου, Τσου-
καλά Δηµητρίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ.ΒΟΥΛΗ/29564/ 6007/

7-1-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασ-
φάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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6. Στην µε αριθµό 5187/14-12-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Χατζηλάµπρου Βασιλείου, Κανελλοπούλου Μαρίας,
Τριανταφύλλου Μαρίας, Κυριακάκη Βασιλείου και Σταθάκη Γε-

ώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. B13-300/7-1-2013 έγγραφο από
τον Υφυπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Με-
ταφορών και Δικτύων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 5315/19-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθέριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/30790/

1118/7-1-2013 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφο-
ρών και ερωτήσεων της Τρίτης 29 Ιανουαρίου 2013.  

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 4877/7-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή Α’� Αθη-
νών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη προς τον Υ-
πουργό Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων,
σχετικά µε καταγγελίες εργαζοµένων στο Αθηναϊκό Πρακτορείο
Ειδήσεων. 

2. Η µε αριθµό 2878/12-10-2012 ερώτηση του Βουλευτή Κυ-
κλάδων του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς–Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Συρµαλένιου προς τον Υπουρ-
γό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού,
σχετικά µε τις ελλείψεις σε διδακτικό, ειδικό εκπαιδευτικό και ει-
δικό βοηθητικό προσωπικό των σχολείων στις Κυκλάδες. 

3. Η µε αριθµό 4673/3-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου
Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Πρόνοιας, σχετικά µε την αλλαγή των προϋποθέσεων για
συµµετοχή στο πρόγραµµα «Φροντίδα κατ’ Οίκον».

4. Η µε αριθµό 11/23-7-2012 αναφορά του Βουλευτή Ηρα-
κλείου των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Επαµεινώνδα (Νότη) Μαριά
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την επίλυση των προβλη-
µάτων λειτουργίας στο ΕΚΑΒ Κρήτης.

5. Η µε αριθµό 5363/20-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή Σερ-
ρών του Λαϊκού Συνδέσµου–Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαι-
όπουλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε την οικονοµική κατάσταση του Οργα-
νισµού Απασχόλησης Εργατικού Δυναµικού (ΟΑΕΔ).

6. Η µε αριθµό 5214/17-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή Αχαΐ-
ας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσούκαλη προς τον

Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την απώλεια δηµοσίων εσό-
δων λόγω φοροδιαφυγής στις ιχθυόσκαλες της χώρας. 

7. Η µε αριθµό 5282/18-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή A’�
Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Θεο-
δοσίου Κωνσταντινίδη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα
προβλήµατα στη λειτουργία του Τµήµατος Λιθοτριψίας στο Νο-
σοκοµείο Β’ ΙΚΑ-ΕΤΑΜ «Παναγία» και στο Ιπποκράτειο Νοσοκο-
µείο στην Θεσσαλονίκη.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 4587/30-11-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε βελτιωτικές παρεµβάσεις στο ύψος
της Αγίας Μαρίνας Σκαφιδαρά για την αποφυγή τροχαίων ατυ-
χηµάτων στην εθνική οδό Καστελλίου–Σητείας στην Κρήτη. 

2. Η µε αριθµό 4889/7-12-2012 ερώτηση του Βουλευτή Ευ-
βοίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς–Ενωτικού Κοι-
νωνικού Μετώπου κ. Ευάγγελου Αποστόλου προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την εναρµόνιση της νοµοθεσίας µε την
απόφαση της Ολοµέλειας του Αρείου Πάγου για την διαγραφή
παρανόµως εγγραφεισών υποθηκών από την ΑΤΕ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο
εκπαιδευτικοί-συνοδοί από το 27ο Γενικό Λύκειο Θεσσαλονίκης,
1ο Τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριοι συνάδελφοι, ει-
σερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 874/22-1-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώ-
που κ. Δηµητρίου Τσουκαλά προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης
και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αντιµετώπιση της ρα-
τσιστικής βίας στη χώρα µας. 

Ορίστε, κύριε Τσουκαλά, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ: Κύριε Υπουργέ, για άλλη µία φορά

γίναµε θεατές ενός αποτρόπαιου εγκλήµατος αποδιδόµενο σε
ρατσιστικά κίνητρα. Όπως γνωρίζετε, τα ξηµερώµατα της Πέµ-
πτης 17ης Ιανουαρίου 2012 ο εικοσιεπτάχρονος Σαχτζάτ
Λουκµάν δέχθηκε ακαριαίο δολοφονικό κτύπηµα στην καρδιά
από άτοµα που είχαν βγει για «κυνήγι» µεταναστών. Δράστες
αυτού του φρικιαστικού εγκλήµατος ήταν, µάλιστα, ένας άνερ-
γος και ένας νέος πυροσβέστης, στο σπίτι του οποίου βρέθηκαν
φυλλάδια συγκεκριµένου πολιτικού κόµµατος.

Χαρακτηριστικά, αν δεν υπήρχαν αυτήν τη φορά αυτόπτες
µάρτυρες, θα επρόκειτο για άλλη µία περίπτωση φακέλου, ο
οποίος θα ετίθετο στο αρχείο των εισαγγελικών γραφείων λόγω
άγνωστων δραστών.

Αναµφισβήτητα, η Ελληνική Αστυνοµία έχει ελάχιστες φορές
κινηθεί για τη διαλεύκανση εγκληµάτων ρατσιστικού µίσους και
µόνο τότε που τα εγκλήµατα είδαν το φως της δηµοσιότητας. 

Σύµφωνα µε τη Διεθνή Αµνηστία, η χώρα µας έχει αποτύχει
στην αντιµετώπιση της ρατσιστικής βίας, ενώ τα στοιχεία του Δι-
κτύου Καταγραφής Ρατσιστικής Βίας αποδεικνύουν ότι τα φαι-
νόµενα είναι καθηµερινά, όπως δηλώνει και η Εκπρόσωπος της
Ύπατης Αρµοστείας του ΟΗΕ. 

Τέλος, το άρθρο 79 του Ποινικού Κώδικα προβλέπει ότι οι πε-
ριπτώσεις εγκληµάτων µε κίνητρα ρατσιστικά αποτελούν επιβα-
ρυντική περίσταση που λαµβάνεται υπ’ όψιν κατά την επιµέτρηση
της ποινής. Ωστόσο, εξειδικευµένοι δικηγόροι δηλώνουν ότι τα
ρατσιστικά κίνητρα σπανίως περιλαµβάνονται στα παραπεµπτικά
και στα κατηγορητήρια. 

Θέλω να σας πω ότι από τον Ιανουάριο µέχρι τον Σεπτέµβριο
του 2012 είχαµε ογδόντα επτά περιπτώσεις ρατσιστικών επιθέ-
σεων, σύµφωνα µε το δίκτυο περιστατικών ρατσιστικής βίας. Απ’
αυτές, ογδόντα τρεις ήταν σε δηµόσιο χώρο, πενήντα βαριάς σω-
µατικής βίας, τριάντα απλής βίας, δύο εµπρησµοί. Απ’ αυτούς
ήταν οι ογδόντα πέντε άνδρες και οι δύο γυναίκες. Είχαν αιτηθεί
άσυλο είκοσι εννέα απ’ αυτούς, δύο ήταν αναγνωρισµένοι πρό-
σφυγες, επτά µε άδεια παραµονής, σαράντα έξι χωρίς νοµιµο-
ποιητικά στοιχεία και έξι αδιευκρίνιστοι. 

Πρέπει να κατανοήσετε ότι υπάρχουν στατιστικές από την Ορ-
γάνωση Απελάσεως Ρατσισµού που αναφέρονται σε οκτακόσια
περιστατικά κατά τα δύο τελευταία χρόνια, και αφορούν τέτοιου
είδους βία, όπως η ρατσιστική βία για την οποία συζητάµε αυτήν
τη στιγµή. 

Τέλος, κύριε Υπουργέ, αντιλαµβάνεστε ότι τη στιγµή που η
ΕΛΑΣ χρησιµοποιείται για επικοινωνιακούς λόγους, σε ορισµένες
περιπτώσεις, µένουν ανενόχλητες φασιστικές ακροδεξιές εγκλη-
µατικές οργανώσεις να αλωνίζουν στους δρόµους της Αθήνας
και εν γένει της χώρας. 

Ποιες είναι οι δράσεις που πρέπει να πάρετε και είστε διατε-
θειµένοι να αναλάβετε, ώστε να αντιµετωπιστούν και να τιµωρη-
θούν φαινόµενα ρατσιστικής βίας, να προφυλαχθούν τα
θεµελιώδη ανθρώπινα δικαιώµατα ατόµων που το µόνο παρά-
πτωµά τους είναι το χρώµα, η θρησκεία και η καταγωγή τους;
Πρέπει να κινητοποιηθεί όλο το ποινικό, κατασταλτικό σύστηµα,
ούτως ώστε όλοι οι φορείς του, Αστυνοµία, εισαγγελείς, δικα-
στές να συνεργαστούν και να συνδράµουν στην αντιµετώπιση
φαινοµένων τέτοιου είδους ρατσιστικής βίας.

Εν κατακλείδι, τι θα κάνετε µε τη διαχείριση εγκληµάτων µί-
σους; Τι θα κάνετε για την αντιµετώπιση της βίας από εξτρεµι-
στικές οµάδες; Τι θα κάνετε για την αντιµετώπιση της αστυνο-
µικής βίας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε συνάδελφε, θα
σας δοθεί ευκαιρία να µιλήσετε ξανά στη δευτερολογία σας. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να ευχαριστήσω και τους κυρίους συναδέλφους και

εσάς που επιτρέψατε να προταχθεί αυτή η επίκαιρη ερώτηση. 
Κύριε συνάδελφε, θα συζητήσουµε το θέµα κατ’ αρχάς σε δύο

διαφορετικά επίπεδα και πρώτον στο επίπεδο της νοµοθετικής
πρόβλεψης, διότι δεν µπορώ παρά να συνοµολογήσω µαζί σας
την απόλυτη καταδίκη κάθε περιστατικού βίας και µάλιστα όταν
ένα τέτοιο περιστατικό µπορεί να φέρει και ίχνη ρατσιστικών κι-
νήτρων. 

Πάµε να δούµε τι παραπάνω µπορούµε να κάνουµε, διότι ο σε-
βασµός των θεµελιωδών δικαιωµάτων είναι κάτι το αυτονόητο
στη χώρα. Δεν νοµίζω ότι χρειάζεται να το επαναλάβω, αλλά επι-
τρέψτε µου να σας πω ότι έχουν δοθεί ρητές και απόλυτες εντο-
λές προς την Ελληνική Αστυνοµία και όλα τα Σώµατα Ασφαλείας. 

Να δούµε λοιπόν τι υπάρχει, ποιο είναι το νοµικό µας οπλο-
στάσιο. Έχουµε το άρθρο 5, παράγραφος 2 και 3 του Συντάγµα-
τος για την προστασία της ζωής, της τιµής και της ελευθερίας,
χωρίς διάκριση εθνικότητας, φυλής, γλώσσας, θρησκευτικών ή
πολιτικών πεποιθήσεων, τον ν. 3304/2005 για την εφαρµογή της
αρχής της ίσης µεταχείρισης ανεξαρτήτως φυλετικής ή εθνοτι-
κής καταγωγής, θρησκευτικών πεποιθήσεων, αναπηρίας, ηλικίας
ή γενετήσιου προσανατολισµού. 

Επίσης, έχουµε το άρθρο 1 του ν. 927/1979 για την ποινικοποί-
ηση των συµπεριφορών που αποβλέπουν σε φυλετικές διακρί-
σεις. Νοµίζω ότι αξίζει να σηµειωθεί εδώ ότι η ελληνική πολιτεία
είχε κάτι στο νοµικό της οπλοστάσιο από το 1979, όταν δεν ήταν
προφανή όλα αυτά που σήµερα αντιµετωπίζουµε. 

Υπάρχει ακόµα το άρθρο 79, παράγραφος 3 του Ποινικού Κώ-
δικα για την προσθήκη ως επιβαρυντικής περίπτωσης της τέλε-
σης αξιόποινης πράξης από µίσος εθνικό, φυλετικό ή µίσος λόγω
διαφορετικού γενετήσιου προσανατολισµού. Η διάταξη αυτή,
όπως γνωρίζετε, εφαρµόζεται στο στάδιο της επιµέτρησης της
ποινής. 

Έχουµε τα άρθρα 137Α, 137Β, 137Γ, 137Δ του Ποινικού Κώ-
δικα για κακουργηµατικές πράξεις των βασανιστηρίων. Έχουµε,
βεβαίως, την οικουµενική Διακήρυξη των Δικαιωµάτων του Αν-
θρώπου, το Διεθνές Σύµφωνο για ατοµικά και πολιτικά δικαιώ-
µατα του ΟΗΕ, τη Σύµβαση κατά των βασανιστηρίων και την
ΕΣΔΑ, την Ευρωπαϊκή Σύµβαση των Δικαιωµάτων του Ανθρώπου.

Έχουµε πρόσφατο το π.δ. 132/2012 που έχει υπογραφεί από
εµένα, µε το οποίο συνίστανται δύο τµήµατα και εξήντα οκτώ
γραφεία κατά της αντιµετώπισης ρατσιστικής βίας, τα οποία
εκτός αυτού έχουν ήδη στελεχωθεί µε διακόσιους ειδικά εκπαι-
δευµένους αστυνοµικούς. 

Ακόµα, αν µου επιτρέπετε να σας πω –σήµερα το ανακοίνωσα-
εξεδόθη εκπαιδευτικό εγχειρίδιο διαπολιτισµικής επιµόρφωσης
για τη χρήση των ανδρών της Ελληνικής Αστυνοµίας, για να µπο-
ρούν να έχουν την τυπική πληροφόρηση πάνω σε µία πραγµατι-
κότητα η οποία δεν είναι πάντοτε ευχερής. 

Στο επίπεδο της αρχής είµαστε απολύτως σύµφωνοι. Στο επί-
πεδο της νοµοθετικής πρόβλεψης υπάρχει κάτι συγκεκριµένο, το
οποίο ο ΣΥΡΙΖΑ θα ήθελε να προτείνει και το οποίο δεν περιέχε-
ται –θα µου επιτρέψετε να σας πω- στο ισχυρό νοµικό µας οπλο-
στάσιο και δια της ερώτησής σας θέλετε να το υπογραµµίσετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Θα ήθελα να υπενθυµίσω στο Σώµα ότι κατά τη διάρκεια της
συζήτησης επίκαιρων ερωτήσεων, βάσει του Κανονισµού, έχουν
το δικαίωµα λόγου µόνο ο ερωτών Βουλευτής και ο Υπουργός
που θα απαντήσει. Οι υπόλοιποι Βουλευτές δεν έχουν το δι-
καίωµα λόγου. Το υπενθυµίζω αυτό, για να µην θεωρείται ότι η
Αίθουσα είναι άδεια. 

Ο κ. Τσουκαλάς έχει το λόγο.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ: Δεν αµφιβάλλω ότι αυτήν τη

στιγµή υπάρχει και υφίσταται ένα νοµικό οπλοστάσιο, το οποίο
και εσείς θα πρέπει να παραδεχθείτε ότι δεν λειτουργεί στο
µέτρο που θα έπρεπε να λειτουργεί. Πάρα πολλά πράγµατα αφή-
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νονται στην τύχη τους, ιδιαίτερα για τα θέµατα αυτά, από τη
στιγµή που το τελευταίο χρονικό διάστηµα έχουµε µέχρι τώρα
πέντε νεκρούς εξαιτίας αυτού του είδους της ρατσιστικής βίας.
Ξέρετε πολύ καλά τι γίνεται µε όλα  αυτά τα θέµατα.

Επίσης, θα ήθελα να αναφερθώ στο ότι θα πρέπει να παίρ-
νουµε ουσιαστικά µέτρα γι’ αυτό το θέµα, γιατί πρέπει να λά-
βουµε υπ’ όψιν µας και το τι γίνεται στο εξωτερικό. Γνωρίζετε
πολύ καλά ότι από την πλευρά της Αµερικάνικης Πρεσβείας αλλά
και της Βρετανικής έχουµε όχι απλά νότα αλλά οδηγία προς τους
Αµερικανούς, τους Βρετανούς, αλλά και Νοτιοκορεάτες πολίτες
για το τι συµβαίνει σε σχέση µε τις ρατσιστικές επιθέσεις στη
χώρα µας. 

Επίσης εδώ στην Ελλάδα έχουµε ένα σηµαντικό κοµµάτι που
λέγεται «Αιγύπτιοι». Σας πληροφορώ ότι σήµερα –βέβαια δεν
ξέρω εάν θα γίνει λόγω της κατάστασης που υπάρχει στην Αίγυ-
πτο, αλλά ήταν προγραµµατισµένη- επρόκειτο  να γίνει έξω από
την Ελληνική Πρεσβεία διαδήλωση Αιγυπτίων για τα θύµατα ρα-
τσιστικής βίας Αιγυπτίων πολιτών εδώ στην Ελλάδα. Και ξέρετε
ότι είναι αρκετά τα θύµατα. Μιλάµε για τους αλιείες σε διάφορα
σηµεία και στο Πέραµα, µιλάµε για αυτόν που έχασε το µάτι του,
µιλάµε γι’ αυτόν στην Κάρπαθο που τον χτύπησαν και δεν του
έδιναν τα ένσηµα που έπρεπε να του δώσουν. 

Όλα αυτά γίνονται γνωστά. Θα πρέπει να γνωρίζουµε ότι στην
Αίγυπτο έχουµε µία ελληνική κοινότητα που αριθµεί γύρω στις
τέσσερις χιλιάδες ανθρώπους µε σηµαντικές δουλειές, έχουµε
το Πατριαρχείο, συζητάµε µαζί τους και πρόκειται να συζητή-
σουµε µαζί τους για την ΑΟΖ. Όλα αυτά πρέπει να τα λαµβά-
νουµε υπ’ όψιν µας όταν κυνηγάµε το ρατσιστικό έγκληµα. Γι’
αυτό το λόγο εγώ σας λέω ότι θα πρέπει σε αυτά να µην είµαστε
φειδωλοί, να δίνουµε τα απαραίτητα µέσα που χρειάζεται η Αστυ-
νοµία, για να κάνει ουσιαστικά τη δουλειά της σε αυτά τα θέµατα.

Τέλος, θα ήθελα να αναφερθώ και σε ένα άλλο σηµαντικό γε-
γονός το οποίο υπάρχει. Δεν θέλω να αναφερθώ πάλι για το τι
γίνεται µε τα κέντρα κράτησης και το τι έπρεπε να γίνει µε τα
ΚΕΠΥ, που δεν έχει γίνει, αλλά θα ήθελα να σας πω ότι έχουµε
πάει το τελευταίο χρονικό διάστηµα σε διάφορα κρατητήρια,
όπου υπάρχει µία απαράδεκτη κατάσταση. Υπάρχουν άνθρωποι
και µάλιστα Σύριοι, οι οποίοι βρίσκονται µέσα στα τµήµατα και
έχουν να δουν επί τέσσερις µήνες ήλιο. Όπως ξέρετε στα κρα-
τητήρια δεν µπορούν να τους βγάλουν έξω. Τους έχουν, λοιπόν,
µέσα στα κρατητήρια και κάποιοι είναι τέσσερις µήνες. 

Εγώ θα ήθελα να αναφερθώ –θα σας δώσω το χαρτί, κύριε
Υπουργέ- σε έναν Ιρανό κουρδικής καταγωγής, έναν ακτιβιστή,
έναν άνθρωπο, ο οποίος ασχολιόταν µε τα blogs εκεί, έναν ση-
µαντικό άνθρωπο του πνεύµατος, ο οποίος επί έξι µήνες βρίσκε-
ται στην Άρτα στα κρατητήρια, τους λέει τι είναι, αλλά ακόµα
είναι µέσα και δεν µπορεί να βρει όχι µόνο το δίκιο του, αλλά επι-
πλέον φοβάται ότι θα τον απελάσουν. Και απέλαση γι’ αυτόν τον
άνθρωπο ισοδυναµεί µε θάνατο. 

Όλα αυτά σας τα λέω, γιατί θα έπρεπε να έχουν λειτουργήσει
κάποια πράγµατα τελείως διαφορετικά. Για το θέµα του ασύλου
ακόµα περιµένουµε, παρ’ όλο που το έχουµε βάλει εδώ και πολύ
καιρό. Θα έπρεπε αυτό το πράγµα να προχωρήσει για να έχουµε
και µία αποσυµφόρηση, αν θέλετε, για το τι γίνεται στα διάφορα
κέντρα κράτησης. Εµείς, βέβαια, δεν αποδεχόµαστε ότι θα πρέ-
πει να υπάρχουν, γιατί τα λεφτά που παίρνουµε από την Ευρω-
παϊκή Ένωση τα παίρνουµε για να κάνουµε κέντρα πρώτης
υποδοχής και όχι να έχουµε στρατόπεδα συγκέντρωσης. 

Επί τη ευκαιρία θα ήθελα να σας ρωτήσω εάν έχουµε και άλλο
στρατόπεδο που ετοιµάζεται στην Πάτρα, ιδιαίτερα στην περιοχή
Μποζαΐτικα, σε κάτι στρατιωτικούς φούρνους, γιατί αυτά λένε
διάφορες πληροφορίες που έρχονται από την Πάτρα. Επειδή
σας βλέπω να ακούτε µε περιέργεια, εάν δεν είναι έτσι όπως σας
τα λέω, διαψεύστε το. Πάντως η καινούργια πληροφορία που έρ-
χεται είναι για παλιούς στρατιωτικούς φούρνους στην Πάτρα
στην περιοχή Μποζαΐτικα, ακόµα ένα στρατόπεδο συγκέντρωσης
σαν και αυτά τα οποία έχουµε δει και τα οποία –κατά την άποψή
µας- είναι απαράδεκτα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, θα ήθελα να αρχίσω από το τε-

λευταίο το οποίο άκουσα µε έκπληξη. Είναι αυτό που µου λέτε
και το οποίο δεν γνωρίζω. Δεν υφίσταται στις προθέσεις του
Υπουργείου. Παρ’ ότι είναι εκτός κειµένου ερωτήσεως, δεν υπάρ-
χει θέµα, θα σας απαντήσω ευθέως. Είναι εκτός των προθέσεων
τού Υπουργείου. Αγνοώ και το θέµα και την περιοχή.

Θα µου επιτρέψετε να εκφράσω -όχι προσωπικά προς εσάς,
αλλά προς το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- την εξής
πικρία: Ορθά αναφερθήκατε στις αργοπορίες απονοµής των δι-
καιωµάτων ασύλου στην Ελλάδα. Πράγµατι, όταν ανέλαβα τα κα-
θήκοντα µου, η χώρα είχε ένα backlog -αυτό σηµαίνει χρεωµένες
υποθέσεις- του αριθµού των πενήντα πέντε χιλιάδων προσφύγων
κατά πρωτοβάθµιων αποφάσεων ασύλου, για τις οποίες δηµιουρ-
γήθηκε µια ολόκληρη εγκατάσταση, ώστε να µετατραπούν σε
ηλεκτρονική µορφή όλοι οι φάκελοι.

Αυτό έχει περατωθεί. Έχουν ξεκαθαριστεί οι υποθέσεις.
Έχουν, επίσης, εξεταστεί ποιες πραγµατικά εκκρεµούν και έχει
βρεθεί ότι ο αριθµός αυτός είναι περίπου στις είκοσι χιλιάδες.
Επ’ αυτού έχουµε ενηµερώσει την Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Επί του άλλου θέµατος, της δέσµευσης της χώρας από το
2010 να λειτουργήσει µια καινούργια υπηρεσία πρώτης υποδο-
χής, µια καινούργια υπηρεσία ασύλου και µια καινούργια υπηρε-
σία προσφυγών, ελπίζω, κύριε συνάδελφε, ότι εµείς ως προς την
Ευρωπαϊκή Ένωση θα τηρήσουµε τη δέσµευση αυτής της Κυ-
βέρνησης και θα µπορέσει να λειτουργήσει µέχρι τον Ιούνιο του
2013.

Όµως, προς τι η πικρία στο ΣΥΡΙΖΑ; Επιτρέψτε µου να σας θυ-
µίσω, παρά την ανησυχία που τώρα εκφράζετε, τι έλεγε όταν
ήρθε εδώ η σχετική διάταξη. Έλεγε επί τη βάσει των ήδη υπαρ-
χόντων πινάκων του ΑΣΕΠ, από τους δύο χιλιάδες, που είναι ο
συνολικός αριθµός που θα προσληφθούν στον ελληνικό δηµόσιο
τοµέα όλο το χρόνο, διακόσια άτοµα να πάνε στις υπηρεσίες
ασύλου, κάτι το οποίο συνιστούσε τεράστια θυσία για την Κυβέρ-
νηση, προσωπική απόφαση του Πρωθυπουργού.

Σας είπα δε, σε αυτήν την Αίθουσα ότι το κείµενο της διάταξης
ως ήρθε, που το έχει γράψει ο Πρόεδρος του ΑΣΕΠ, ο κ. Βέης,
ο ΣΥΡΙΖΑ το καταψήφισε.

Το καταψήφισε, κύριοι συνάδελφοι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΑΣ: Για το θέµα του ασύλου ψηφίσαµε

λευκό, γιατί δεν µπορούσαµε να ψηφίσουµε υπέρ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ, µη διακό-

πτετε, κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Λέω λοιπόν και καταλήγω στο εξής: Είναι
γεγονός ότι στο οπλοστάσιο της χώρας τα θέµατα ασύλου ήταν
ελαττωµένα. Είναι επίσης γεγονός -θα το δείτε και εσείς και ελ-
πίζω να το προσυπογράψετε και να το πείτε και δηµοσίως- ότι
έχει γίνει µια τεράστια προσπάθεια, η Ευρωπαϊκή Ένωση το ανα-
γνωρίζει.

Σας παρακαλώ, βοηθήστε και εσείς. Κανείς δεν µπορεί να τα
κάνει όλα µόνος του σε αυτήν τη χώρα. Η χώρα έχει το µεγαλύ-
τερο µεταναστευτικό πρόβληµα της Ευρώπης. Εάν δεν συµπα-
ραταχθούµε σε µια φωνή λογικής και προστασίας και της
κοινωνίας, δεν θα µπορέσουµε να οδηγηθούµε κάπου.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα συζητηθεί τώρα η

τρίτη µε αριθµό 871/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Βουλευτή Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασιλείου
Καπερνάρου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε δηµοσιεύ-
µατα εφηµερίδας για έκδοση εγκυκλίου από το Υπουργείο
Ανάπτυξης.

Ορίστε, κύριε Καπερνάρο, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-

εδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι θέµα τυπικότητος να σας αναφέρω ότι

έχετε δηµοσιεύσει και στείλατε µια εγκύκλιο. Η επίκαιρη ερώ-
τησή µου είναι σχετικά µε την εγκύκλιο που εξέδωσε ο κ. Μητα-
ράκης. Το πληροφορήθηκα αυτό από ηµερήσια εφηµερίδα,
συγκεκριµένα από την εφηµερίδα «Η ΕΛΛΑΔΑ ΑΥΡΙΟ». Ήταν εκ-

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΙΔ’ - 28 ΙΑΝΟΥΑΡΙΟΥ 2013 6977



δόσεως Τετάρτης 9 Ιανουαρίου 2013. Αυτό βεβαίως έγινε ερή-
µην του ελληνικού Κοινοβουλίου και δεν το έµαθε κανείς. Εάν
δεν εδηµοσιεύετο στον Τύπο, δεν θα το µάθαινε και η ταπεινό-
τητά µου.

Επειδή το θέµα είναι πάρα πολύ σοβαρό και επειδή δεν σπεύ-
σατε να ενηµερώσετε το Κοινοβούλιο, παρά µόνο µέσω της «Δι-
αύγειας» υπέπεσε αυτό εις τας αισθήσεις µας και επειδή, όταν
το δηµοσιεύσατε αυτό µέσω της «Διαύγειας», ήταν αδύνατον να
θέσουµε συγκεκριµένες ερωτήσεις, σας ρωτώ τα εξής: Πότε και
µε τι περιεχόµενο εκδόθηκε η εγκύκλιος αυτή; Ποιος ο άµεσος
χαρακτήρας της ύπουλης έκδοσης τις παραµονές Χριστουγέν-
νων;

Το θέµα είναι το εξής: Επειδή είναι έτσι ο χαρακτήρας των
ερωτήσεων, αν θέλετε, µπορείτε να πείτε βεβαίως ότι είµαι εκτός
θέµατος. Θα ήθελα να σας παρακαλέσω, αν το πείτε αυτό, να
ρωτήσω πότε εξεδόθη αυτή η απόφαση και αν θέλετε, µπορώ να
υποσηµειώσω δύο σκέλη, επερωτώντας σε αυτό το σκέλος
πάντα της ερωτήσεως: Γιατί δεν ενηµερώσατε το ελληνικό Κοι-
νοβούλιο και µε ποια συνταγµατική αρµοδιότητα, αφού είναι
ένας νόµος που εσείς ερµηνεύετε, ως τελευταίο νόµο του 2011
-ο άλλος είναι ο νόµος τού 2004- χωρίς να είστε εσείς Υπουργός;

Πώς ερµηνεύετε έναν ξένο προς εσάς νόµο; Ένας νόµος του
2011 ερµηνεύεται από εσάς! Με βάση ποια διάταξη νόµου εκδώ-
σατε εσείς αυτήν την εγκύκλιο; Και το λέω αυτό, επειδή το τε-
λευταίο εξάµηνο έχει σωρευτεί σε συµπυκνωµένο περίγελω το
γεγονός ότι η Ελλάδα ως δηµοκρατία κυβερνάται µε πράξεις νο-
µοθετικού περιεχοµένου! Τώρα φαίνεται αρχίζουµε να κυβερνιό-
µαστε και µε εγκυκλίους!

Σας παρακαλώ, αν θέλετε, να απαντήσετε σ’ αυτά που σας
ρωτώ, για να επανέλθω για τα υπόλοιπα, διότι δεν είναι δυνατόν
µέσα στα δύο λεπτά να αναπτύξουµε τέτοια ζητήµατα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κατ’
αρχάς, θα ήθελα να σας ευχαριστήσω, κύριε συνάδελφε, που
µου δώσατε την ευκαιρία να αναβάλουµε την επίκαιρη ερώτηση
για µία εβδοµάδα λόγω προγραµµατισµένης επίσκεψης στο εξω-
τερικό. Σας ευχαριστώ θερµά.

Αυτή η εγκύκλιος η οποία ήρθε να αντιµετωπίσει ένα συγκε-
κριµένο θέµα, το οποίο προέκυψε µε µία κυπριακή επένδυση, εκ-
δόθηκε πράγµατι τη 10η Δεκεµβρίου του 2012. Αφορά τον
ελληνικό αναπτυξιακό νόµο –και όχι το ΕΣΠΑ, όπως λανθασµένα
αναφέρεται στην ερώτηση- και δηµοσιεύτηκε στο πρόγραµµα
«Διαύγειας» στην ιστοσελίδα των ιδιωτικών επενδύσεων, ώστε να
ενηµερωθεί ο κόσµος. 

Τέθηκε ένα απλό ερώτηµα. Ο νόµος, ο ελληνικός ορίζει τι δι-
καιώµατα έχει το ελληνικό δηµόσιο, τι δικαιώµατα έχουν οι ελλη-
νικοί ΟΤΑ και τι δικαιώµατα έχουν τα ελληνικά πρόσωπα δη-
µοσίου δικαίου. Ο ίδιος νόµος ορίζει τι δικαιώµατα έχουν οι απλοί
ιδιώτες. Τέθηκε λοιπόν µία ερώτηση: Ένας ξένος δήµος τι είναι;
Είναι δηµόσιο; Έχει τα ίδια δικαιώµατα που έχει το ελληνικό δη-
µόσιο ή είναι ένας απλός ιδιώτης; Και αυτό το ερώτηµα τέθηκε
µε αφορµή τη συγκεκριµένη κυπριακή επένδυση, στην οποία
συµµετείχε το κυπριακό δηµόσιο ως µέτοχος. Αν ήταν δηµόσια
επένδυση, για παράδειγµα, θα µπορούσαµε να δώσουµε λεφτά
από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, δηλαδή να την κα-
λύψουµε εξ ολοκληρίας από το δηµόσιο. Αν ήταν απλός ιδιώτης,
θα έπρεπε να κάνει αίτηση στον αναπτυξιακό νόµο, όπως όλος ο
κόσµος, να βαθµολογηθεί όπως όλος ο κόσµος, να βάλει την
ιδιωτική συµµετοχή που σ’ αυτήν την επένδυση είναι το 78% της
επένδυσης και από εκεί και πέρα, να επιδοτηθεί µετά την ολο-
κλήρωση, ως ιδιώτης από το ελληνικό δηµόσιο.

Κύριε συνάδελφε, θεωρούµε ότι πράξαµε το αυτονόητο. Δεν
είναι οι ξένοι δήµοι ισότιµοι των ελληνικών –άρα δεν είναι δηµό-
σιο- και κατ’ επέκταση αντιµετωπίζονται ως απλοί ιδιώτες. 

Βέβαια θα ήθελα να απαντήσω και στο δεύτερο ερώτηµα που
µου έκανε ιδιαίτερη εντύπωση. Μιλάτε για µία ύπουλη ερώτηση
και λέτε «τη 10η Δεκεµβρίου, παραµονές Χριστουγέννων». Εµείς
µέχρι την 31η Δεκεµβρίου ήµασταν στο γραφείο, κύριε συνά-

δελφε. Στις 10 Δεκεµβρίου ήµασταν ακόµα πάρα πολλές µέρες,
εβδοµάδες µακριά από τα Χριστούγεννα. Αν θεωρείτε ότι ο Δε-
κέµβριος και ο Ιανουάριος είναι ηµέρες αργίας, αυτό δεν αντα-
ποκρίνεται στην πραγµατικότητα. Η 10η Δεκεµβρίου είναι µία
εργάσιµη µέρα και αντιθέτως για τον αναπτυξιακό νόµο που
έχουµε ετήσιους στόχους, είναι και η εποχή που δουλεύουµε πε-
ρισσότερο.

Θα ήθελα λοιπόν να διευκρινίσω, επειδή στο κείµενο της ερώ-
τησής σας γίνεται αναφορά στο ΕΣΠΑ, ότι η συγκεκριµένη εγκύ-
κλιος αφορά µόνο τον αναπτυξιακό νόµο. Να βάλω επίσης µία
τάξη µεγέθους. Το 2013, από το ΕΣΠΑ θα διανεµηθούν 3,8 δισε-
κατοµµύρια ευρώ και από τον αναπτυξιακό νόµο θα διανεµηθούν
0,6 δισεκατοµµύριο ευρώ, δηλαδή το ένα έβδοµο. Είναι το µικρό-
τερο κοµµάτι του προγράµµατος. Στο ΕΣΠΑ φυσικά έχουν πλή-
ρες δικαίωµα συµµετοχής οι ελληνικοί δήµοι. Ενισχύουµε
απολύτως τις δηµόσιες επενδύσεις και σ’ αυτό φυσικά δεν έχουν
πρόσβαση οι ξένοι δήµοι.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υφυπουργέ.
Κύριε Καπερνάρο, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ίσως να µην έγινα αντιληπτός. Σας ρώτησα ευ-

θέως, διότι τα επόµενα θα τα συζητήσουµε σε µία σειρά επίκαι-
ρων ερωτήσεων που θα κάνω, όσον αφορά αυτό το θέµα, γιατί
αν αφορά το ΕΣΠΑ ή όχι, σας προκαλεί και ο ηµερήσιος Τύπος
εκείνη την ηµέρα! Μάλιστα, η εφηµερίδα «6 ΜΕΡΕΣ» δεν είναι
τόσο κολακευτική για σας, που µιλά στην πρώτη σελίδα για
ΕΣΠΑ! Και αν θέλετε να σας το µεταφέρω, αυτή η εφηµερίδα
µιλά για ΕΣΠΑ και λέει: «Ο Φούχτελ, ο Τσίπρας και … ο πινόκιο
Μηταράκης. Εγκύκλιος Μηταράκη βαφτίζει ιδιώτες τους γερµα-
νικούς ΟΤΑ και δηµόσιο τους ελληνικούς. Σε περίπτωση κοινο-
πρακτικού επενδυτικού σχήµατος, η χώρα µας µέσω του ΕΣΠΑ
θα χρηµατοδοτεί µόνο τους πρώτους.». Αυτό το αναφέρει η εφη-
µερίδα «6 ΜΕΡΕΣ» της 16ης Ιανουαρίου 2013.

Εγώ όµως, κύριε Υφυπουργέ –µην κουράζεστε, θα τα δώσω
στα Πρακτικά- σας ερωτώ το εξής: Εσείς εκδίδετε εγκύκλιο για
νόµο του Ιανουαρίου τού 2011. Ερώτηµα πρώτο, λοιπόν: Με ποιο
συνταγµατικό δικαίωµα το κάνατε αυτό; Ποια είναι αυτή η διά-
ταξη του Συντάγµατος που σας δίνει το δικαίωµα να εκδώσετε
εγκύκλιο µε όποιο περιεχόµενο; 

Δεύτερον, ποια είναι αυτή η διάταξη νόµου µε την οποία εσείς
παρακάµπτετε το ελληνικό Κοινοβούλιο και έρχεστε –όποτε έρ-
χεστε και αν δεν το κάνετε παραµονές Χριστουγέννων, που έχει
κλείσει η Βουλή και είναι αδρανοποιηµένο το ελεγκτικό σύστηµα-
και εκδίδετε αυτήν την εγκύκλιο; Βεβαίως πρέπει να ξέρει ο ελ-
ληνικός λαός ότι η εγκύκλιος δεν είναι νόµος. 

Σας ερωτώ λοιπόν το εξής: Με ποια διάταξη νόµου ή µε ποια
συνταγµατική διάταξη, µε ποιο συνταγµατικό δικαίωµα εσείς εκ-
δώσατε αυτήν την εγκύκλιο, το περιεχόµενο της οποίας έχω και
θα ερευνήσω, µετά την απάντησή σας και την υπόθεση της κυ-
πριακής εταιρείας; Διότι εσείς στην εγκύκλιό σας δεν αναφέρε-
στε σε καµµία εταιρεία, κύριε Μηταράκη, είτε αυτή είναι
γερµανική είτε κυπριακή είτε κονγκολέζικη και σήµερα µάς λέτε
ότι είναι µια κυπριακή εταιρεία. Παρ’ όλα αυτά, στην εγκύκλιό
σας δεν αναφέρεστε σε καµµία εταιρεία οιασδήποτε εθνικότη-
τας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Μηταράκη, έχετε

το λόγο για τρία λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, ολοκλήρωσα

πριν τελειώσει ο χρόνος µου. Αυτά λοιπόν τα λεπτά τα χρεώνω
για άλλη περίπτωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης):  Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
συνάδελφε, κατ’ αρχάς θα ήθελα να σας πω ότι καλά κάνετε και
διαβάζετε τον Τύπο, αλλά κάθε πράγµα που γράφεται στον Τύπο,
δεν σηµαίνει ότι είναι και επιστηµονικά ελεγµένο. Ο Τύπος απο-
τελείται από δηµοσιογράφους, οι οποίοι καλά κάνουν και ασκούν
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τη δουλειά τους. Δεν σηµαίνει όµως ότι έχουν επιστηµονική
γνώση.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Το λέω, γιατί είδα ότι δεν το δια-
ψεύσατε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Η εγ-
κύκλιος αναφέρεται συγκεκριµένα στο ν. 3299/2004 και στο ν.
3908/2011 και δεν έχει πεδίο εφαρµογής σε οτιδήποτε άλλο. Άρα
η εγκύκλιος είναι πολύ συγκεκριµένη και αναφέρεται στον ανα-
πτυξιακό νόµο. 

Μάλιστα, θα το καταθέσω στα Πρακτικά. 
Κατά δεύτερον, όσον αφορά την αρµοδιότητά µου…
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Σας παρακαλώ, κύριε Υπουργέ!

Το λέω µε σεβασµό στο πρόσωπό σας. Με ποιο δικαίωµα εσείς
ερµηνεύετε αυτούς τους νόµους; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας παρακαλώ, κύριε
Καπερνάρο! Δεν έχετε το λόγο. 

Κύριε Υπουργέ, συνεχίστε, σας παρακαλώ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κατά
δεύτερον, κατά την άσκηση των αρµοδιοτήτων µου, ως Υφυ-
πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων και έχοντας την ευθύνη της Γενικής Διεύθυνσης
Ιδιωτικών Επενδύσεων, βάσει της απόφασης τού Πρωθυπουργού
και του Υπουργού Ανάπτυξης, εξέδωσα τη σχετική εγκύκλιο. Φυ-
σικά και δεν αναφέρεται σε µια συγκεκριµένη περίπτωση. 

Δεν είναι µια φωτογραφική εγκύκλιος, αλλά αναφέρεται σε µια
διευκρίνιση που ζήτησε η υπηρεσία για ένα θέµα που αφορούσε
τις ιδιωτικές επενδύσεις. Και σας εξήγησα ποια ήταν η σκέψη.
Το ερώτηµα που τέθηκε ήταν το εξής: Ένας ξένος δήµος είναι
ελληνικό δηµόσιο ή όχι; Και πολύ συγκεκριµένα ερµηνεύσαµε
αυτό που είναι πασιφανές σε όλους, ότι δηλαδή ένα ξένο δηµό-
σιο δεν είναι ελληνικό δηµόσιο. 

Από εκεί και πέρα, εφαρµόζεται ο νόµος, όπως έχει ψηφίσει
το ελληνικό Κοινοβούλιο. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Τους ιδιώτες! Ξέρει το δηµόσιο
τους ιδιώτες; Αυτό λέµε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κατ’
αρχάς, κύριε συνάδελφε, επειδή έχετε την τάση να διακόπτετε
και µε δυσκολεύετε να σας δώσω µια ολοκληρωµένη απάντηση…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Το ξέρω, κύριε Υπουργέ, αλλά ξέ-
ρετε ότι τα δύο λεπτά που έχω στη διάθεσή µου είναι λίγα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, συνεχί-
στε, σας παρακαλώ. Μη δέχεστε τις διακοπές του κ. Καπερνά-
ρου. Δεν δέχεται το Προεδρείο τις διακοπές και τις δέχεστε
εσείς; 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Εντάξει, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
συνάδελφε, µπορείτε να προτείνετε, αν θέλετε, αλλαγή του Κα-
νονισµού της Βουλής, όσον αφορά τις ερωτήσεις. Αυτό είναι άλ-
λο θέµα. 

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να απαντήσω στο θέµα, που αφορά στο
ότι υπάρχει µια απίστευτη συνωµοσία…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Ο Κανονισµός είναι ένα …!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Καπερνάρο, ανα-

καλέστε αυτό που είπατε. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Καθόλου, κύριε Πρόεδρε!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν γράφεται στα Πρα-

κτικά, γιατί ήταν εκτός µικροφώνου. Ο Κανονισµός της Βουλής,
κύριε Καπερνάρο, έχει περάσει από το 1974 από σαράντα κύ-
µατα. Ο Κανονισµός έχει εφαρµοστεί επί τριάντα οκτώ ολόκληρα
χρόνια και δεν έχει χαρακτηριστεί ποτέ και από κανένα Βου-
λευτή, όπως εσείς τον χαρακτηρίσατε. Έκλεισε το θέµα. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Αν θέλετε, σας το αποδεικνύω,
κύριε Πρόεδρε! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Μηταράκη, παρα-
καλώ συνεχίστε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων):

Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, σας απάντησα συγκεκριµένα ότι

η συγκεκριµένη εγκύκλιος αναφέρεται στους δύο συγκεκριµέ-
νους νόµους του αναπτυξιακού νόµου. Συνέχισα, λέγοντας ότι
άσκησα τις αρµοδιότητές µου, όπως µου τις έχει αναθέσει ο
Πρωθυπουργός, γιατί έχω την ευθύνη της Γενικής Διεύθυνσης
Ιδιωτικών Επενδύσεων. Έπρεπε λοιπόν να αντιµετωπίσω µια ου-
σιαστική υπόθεση, όπως ήταν αυτής της κυπριακής επένδυσης,
που βρέθηκε µπροστά και το κάναµε µε το σύννοµο τρόπο. 

Κατά δεύτερον, θα ήθελα να πω το εξής: Επειδή διάβασα κάτι
φοβερά άρθρα περί συνωµοσιολογιών, ότι αυτό έγινε κατ’ απαί-
τηση δήθεν, λέει, άλλων κρατών και συγκεκριµένα του Υφυπουρ-
γού Εργασίας της Γερµανίας κ. Φούχτελ, θα ήθελα να σας πω
ότι, όταν ο κ. Τσίπρας επισκέφτηκε τη Γερµανία… 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Οι εφηµερίδες το λένε! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, µη δί-

νετε σηµασία. Εσείς συνεχίστε στην απάντησή σας. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Έτσι λέει ο Κανονισµός; Να µη

δίνει σηµασία ο κύριος Υπουργός; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Έτσι! Διότι δεν έχετε το

λόγο. Καθίστε κάτω, κύριε συνάδελφε! 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Γι’ αυτό λέω ότι είναι ….! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν έχετε το λόγο,

κύριε Καπερνάρο! 
Συνεχίστε, κύριε Υπουργέ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-

ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Όταν
ο κ. Τσίπρας, ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, επι-
σκέφθηκε τη Γερµανία και έθεσε το θέµα στον κ. Φούχτελ γι’
αυτήν την εγκύκλιο, ο άνθρωπος είπε «τι είναι αυτά που µου
λέτε;» και αυτή ήταν η ανακοίνωση που µετά έβγαλε ο ΣΥΡΙΖΑ
στο γραφείο Τύπου ότι ο κ. Φούχτελ δεν είχε ιδέα γι’ αυτά που
λέγαµε. 

Ξέρετε τι βλέπω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Ότι αναπτύσ-
σεται µία συνωµοσιολογία, η οποία δεν ανταποκρίνεται στην
πραγµατικότητα. Εδώ γίνεται µία συγκεκριµένη προσπάθεια να
προσελκύσουµε επενδύσεις από το εξωτερικό –βεβαίως από το
εξωτερικό- ιδιωτικές επενδύσεις και δεν κλείνουµε την πόρτα
αυτών των ιδιωτικών επενδύσεων. Παράλληλα, αξιοποιώντας τα
εργαλεία του ΕΣΠΑ, αξιοποιώντας το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων στηρίζουµε τους ΟΤΑ Α’ και Β’ βαθµού, οι οποίοι
έχουν λάβει πολλαπλάσια κονδύλια από όλο το µέγεθος του ανα-
πτυξιακού νόµου.

Θεωρώ, λοιπόν, ότι αυτό το θέµα είναι εκτός πραγµατικότη-
τας, δεν ανταποκρίνεται στην ουσία και η ερώτησή σας απλώς…

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΑΠΕΡΝΑΡΟΣ: Θα µου πείτε µε ποια πράξη εκ-
δώσατε την εγκύκλιο;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Συνεχίστε, κύριε Υφυ-
πουργέ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΗΤΑΡΑΚΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ολο-
κλήρωσα την τοποθέτησή µου, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας ευχαριστώ πολύ.
Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 861/22-1-2013 επίκαιρη ερώ-

τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Ιωάννη Μιχελάκη, προς τους Υπουργούς Οικονοµι-
κών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών
και Δικτύων, σχετικά µε τη λήψη µέτρων της αντιµετώπισης της
ακρίβειας στην αγορά.

Ορίστε, κύριε Μιχελάκη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά, όπως
προβλέπει ο Κανονισµός.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αποτελεί κοινή διαπίστωση ότι η χώρα µπαίνει στον έκτο χρόνο

βαθιάς ύφεσης, βλέπουµε τους µισθούς να µειώνονται και ταυ-
τόχρονα, βλέπουµε τις τιµές να παραµένουν σε ιδιαίτερα υψηλά
επίπεδα. Εκτιµάται ότι µόνο από την ακρίβεια οι εργαζόµενοι χά-
νουν περίπου ένα µισθό το χρόνο. Αυτό αποτελεί και το αντικεί-
µενο της ερώτησης. 

Και είναι άξιο προσοχής, µε στοιχεία της ΕΛΣΤΑΤ και της EU-
ROSTAT ότι οι αυξήσεις τιµών στη χώρα µας υπερβαίνουν κατά
πολύ τον αντίστοιχο ευρωπαϊκό µέσο όρο. Χαρακτηριστικό πα-
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ράδειγµα είναι το γεγονός ότι οι Έλληνες πληρώνουν κατά 30%
ακριβότερα το γάλα, το τυρί και τα αυγά, δηλαδή βασικά αγαθά. 

Για το φαινόµενο αυτό της προκλητικής ακρίβειας ευθύνονται
κατά κύριο λόγο οι αθέµιτες εµπορικές πρακτικές. Ποιες είναι
αυτές; Καρτέλ, τακτική εναρµονισµένων τιµών, αθέµιτες ενδοο-
µιλικές συναλλαγές και κατάχρηση δεσπόζουσας θέσης στην
αγορά. 

Οι αθέµιτες ενδοοµιλικές συναλλαγές, που είναι η λιγότερο
γνωστή, είναι µία διαδικασία υπερτιµολογήσεων ή υποτιµολογή-
σεων που οδηγεί στη διαµόρφωση πλασµατικών τιµών στο ράφι
και ταυτόχρονα ευθύνεται και για φαινόµενα φοροδιαφυγής.
Είναι γεγονός ότι στο άρθρο 12 του φορολογικού νοµοσχεδίου
που ψηφίστηκε πριν από λίγες ηµέρες στη Βουλή, έχει γίνει ένα
σοβαρό βήµα για την αντιµετώπιση του προβλήµατος, όπου ου-
σιαστικά θεσπίζεται ένας νέος τρόπος τεκµηρίωσης των ενδοο-
µιλικών συναλλαγών. 

Δεν µπορώ όµως να µην υπενθυµίσω ότι η κυβέρνηση της
Νέας Δηµοκρατίας το 2008 είχε ψηφίσει το ν. 3728 του Υπουρ-
γείου Ανάπτυξης και λίγους µήνες αργότερα το ν. 3775 του
Υπουργείου Οικονοµικών, όπου ουσιαστικά ρύθµιζε προβλήµατα
τέτοια. Δυστυχώς δεν υπήρχε από την επόµενη κυβέρνηση,
εννοώ την κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, η πολιτική βούληση να εφαρ-
µοσθεί. Οι νόµοι έµειναν στο συρτάρι, γιατί δεν εκδόθηκαν οι
σχετικές υπουργικές αποφάσεις για την ενεργοποίησή τους. 

Άρα αυτήν τη στιγµή οι εναρµονισµένες πρακτικές ορισµένων
µεγάλων επιχειρήσεων που ευθύνονται για τις δυσθεώρητες
τιµές σε βασικά καταναλωτικά αγαθά και η δράση µονοπωλίων
και ολιγοπωλίων –που πρέπει η Κυβέρνηση να αντιµετωπίσει πα-
ραδειγµατικά- ουσιαστικά κερδοσκοπούν εις βάρος του ελληνι-
κού λαού και πάνε οι θυσίες του ελληνικού λαού χαµένες σε µία
δύσκολη στιγµή.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε.
Ορίστε, κύριε Σκορδά, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Θα συµφωνήσω µε τον ερωτώντα Βουλευτή ότι πράγµατι µία
από τις αιτίες που γεννούν την ακρίβεια στη χώρα µας είναι και
οι παθογένειες της αγοράς, είτε αυτά είναι καρτέλ είτε είναι εν-
δοοµιλικές τιµολογήσεις ή οτιδήποτε άλλο.

Βέβαια, για να είµαστε ακριβείς, πέρα από τις παθογένειες
υπάρχουν και αντικειµενικές αιτίες για την ακρίβεια, οι οποίες
σχετίζονται µε τα εµπόδια εισόδου στην αγορά και την πληµµελή
λειτουργία του ανταγωνισµού.

Επίσης, στην ερώτηση ο κύριος Βουλευτής συνδέει τα επίπεδα
των τιµών στην αγορά µε το επίπεδο των µισθών. Είµαι βέβαιος
ότι η Αντιπροσωπεία γνωρίζει πως οι µισθοί είναι ένας µόνο από
τους πολλούς παράγοντες διαµόρφωσης του κόστους, άρα και
της τιµής πώλησης ενός αγαθού. 

Εξίσου σοβαροί, αν όχι σοβαρότεροι, παράγοντες είναι το κό-
στος του χρήµατος, το κόστος της ενέργειας, το κόστος των
πρώτων υλών και βεβαίως η φορολογία.

Εποµένως η παρατήρηση ότι οι τιµές των αγαθών θα έπρεπε
να µειωθούν όσο και οι µισθοί θα ήταν ορθή, εάν οι άλλοι συντε-
λεστές κόστους παρέµεναν σταθεροί και εάν τα αγαθά παράγον-
ταν αποκλειστικά και µόνο στην εγχώρια αγορά. 

Επειδή, όµως, ούτε το ένα συµβαίνει ούτε το άλλο, επιτρέψτε
µου επιγραµµατικά να εξηγήσω τη θέση της Κυβέρνησης. 

Στο κοµµάτι της καλύτερης λειτουργίας του ανταγωνισµού
έχουν επέλθει σαρωτικές αλλαγές µε την αγορανοµική µεταρ-
ρύθµιση, την απλοποίηση διαδικασιών αδειοδότησης επιχειρή-
σεων, την άρση διοικητικών εµποδίων, το άνοιγµα κλειστών
αγορών και κλειστών επαγγελµάτων. 

Σε ό,τι αφορά την αντιµετώπιση των παθογενειών, προχωρή-
σαµε σε αναβάθµιση και εντατικοποίηση του εποπτικού και ελεγ-
κτικού ρόλου της πολιτείας. Εισπρακτικές εταιρείες, ενεχυροδα-
νειστήρια, πρακτικές παραπλάνησης του καταναλωτή, καρτέλ,
δεσπόζουσα θέση και ενδοοµιλικές τιµολογήσεις εξετάζονται και
αντιµετωπίζονται µε µία πρωτόγνωρη αποφασιστικότητα για τα
δεδοµένα της ελληνικής Δηµόσιας Διοίκησης.

Θυµίζω, επιβλήθηκαν 390.000 ευρώ πρόστιµα σε εισπρακτικές
εταιρείες, 1.160.000 ευρώ πρόστιµα για αθέµιτες πρακτικές που
βλάπτουν τον καταναλωτή, παραποµπή στον εισαγγελέα ενεχυ-
ροδανειστηρίων που έβλαπταν τοκογλυφικά τους πελάτες τους,
αποκάλυψη τεσσάρων υποθέσεων εναρµονισµένων πρακτικών
από την Επιτροπή Ανταγωνισµού µόνο το δεύτερο εξάµηνο του
2012. Ειδικά για τις ενδοοµιλικές τιµολογήσεις εντός του 2012
είχαµε δύο αποφάσεις µε συνολικό ποσό προστίµων που ξεπέ-
ρασε τα 2.300.000 ευρώ. 

Είναι ξεκάθαρο, δηλαδή, το µήνυµα που στέλνει η Κυβέρνηση
προς κάθε κατεύθυνση. Η πολιτεία από τη µια µεριά επιθυµεί και
εργάζεται για τη διαµόρφωση ενός φιλικού προς το επιχειρείν
περιβάλλοντος, αλλά ταυτόχρονα επιδεικνύει µηδενική ανοχή σε
κάθε αθέµιτη πρακτική της αγοράς που εντοπίζει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Υπάρχει, κύριε Πρόεδρε, και ένα δεύτερο ερώτηµα. Αν θέλετε
να το απαντήσω τώρα και να µην κάνω χρήση της δευτερολογίας
µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Καλύτερα να απαντή-
σετε στη δευτερολογία σας, κύριε Υφυπουργέ. Θα εφαρµόσουµε
τον Κανονισµό ακριβώς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ωραία,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Μιχελάκη, έχετε
το λόγο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ: Χαίροµαι που διαπιστώνω ότι υπάρχει
η πολιτική βούληση για την αντιµετώπιση αυτού του φαινοµένου,
κύριε Πρόεδρε.

Βέβαια, στο θέµα των µισθών συµφωνώ ότι δεν είναι η καθο-
ριστική αιτία. Μπαίνω, όµως, στον πειρασµό να πω ότι σε πολλές
χώρες της Ευρώπης που έχουν υψηλότερους µισθούς από εµάς,
έχουν φθηνότερα προϊόντα. Για παράδειγµα η τιµή του γάλακτος
στην Ελλάδα φτάνει σχεδόν το 1,5 ευρώ, στο Βέλγιο, στην Αυ-
στρία, στην Ισπανία είναι σχεδόν 1 ευρώ -0,99 ευρώ για την ακρί-
βεια- στη Γερµανία, στην Ολλανδία 0,89 ευρώ. Δηλαδή, από τη
µία µεριά ο Έλληνας πολίτης παίρνει λιγότερα χρήµατα -σί-
γουρα, κύριε Υφυπουργέ, δεν είναι συνάρτηση ο µισθός της
τιµής- και από την άλλη µεριά σε χώρες µε υψηλότερες αµοιβές
έχουν φθηνότερα προϊόντα.

Θέλω να αναφερθώ και στο θέµα της φοροδιαφυγής. Εδώ
στην Ελλάδα είναι αλήθεια ότι δεν έχουµε ακριβή στοιχεία για το
ύψος της φοροδιαφυγής -φοροαποφυγής θα το έλεγα πιο
σωστά- από την αθέµιτη επιχειρηµατική πρακτική των ενδοοµιλι-
κών συναλλαγών. Θα αναφέρω, όµως, το παράδειγµα της Μεγά-
λης Βρετανίας, όπου έχει εκτιµηθεί από τον έλεγχο που γίνεται
από τις ενδοοµιλικές συναλλαγές ότι η χώρα αυτή εξασφαλίζει
πρόσθετα ετήσια φορολογικά έσοδα γύρω στα 2 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ. 

Από εκεί και πέρα καταλαβαίνετε ότι δεν είναι µόνο το θέµα
των τιµών αλλά είναι και το θέµα των εσόδων τα οποία µειώνον-
ται. Από την άλλη µεριά πιστεύω ότι ο ελληνικός λαός θα ήθελε
πιο αποφασιστικά βήµατα στο κοµµάτι αυτό. Χαίροµαι γιατί τα
βήµατα, όπως είπα κι εγώ, στο άρθρο 12 του φορολογικού νο-
µοσχεδίου δείχνουν ότι αρχίζει να γίνεται κάτι, να µπαίνουν πιο
αυστηρές τιµωρίες και µεγαλύτερα πρόστιµα πιθανόν -αυτό θα
το εξετάσει το Υπουργείο- για τα συµβαίνοντα σε σχέση µε τις
τιµές που ανέφερα προηγουµένως.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Μιχελάκη.
Το λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός για τη δευτερολογία του.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, να κάνω µία παρατήρηση για το θέµα της διαφο-
ράς του επιπέδου τιµών στην Ελλάδα σε σχέση µε τον ευρω-
παϊκό µέσο όρο. Υπάρχουν πολλές ερµηνείες και απόψεις για το
τι ακριβώς φταίει για κάποιες τέτοιες περιπτώσεις. Στο παρά-
δειγµα του γάλακτος που αναφέρατε, θα πω ότι αυτήν τη στιγµή
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έχουµε εύρος τιµών από 85 λεπτά το λίτρο µέχρι και 2 ευρώ, εάν
είναι αυτό που λέµε βιολογικό. Η κυρίαρχη τιµή θα έλεγα ότι είναι
στην περιοχή του 1,15 ευρώ. Δεν είναι µεγάλη απόκλιση από τον
ευρωπαϊκό µέσο όρο.

Έχουµε, όµως, διαφορά µεγάλη και αυτό πρέπει να το κατα-
λάβει κανείς, αν θέλουµε να δούµε τι ακριβώς συµβαίνει σε ένα
τόσο βασικό αγαθό. Έχουµε τιµή παραγωγού στην Ελλάδα 47
λεπτά ανά λίτρο γάλακτος, όταν ο ευρωπαϊκός µέσος όρος δεν
υπερβαίνει τα 28 λεπτά. Άρα θα πρέπει να πάµε ένα βήµα πίσω
από τη λιανική και να δούµε τι γίνεται στο κόστος παραγωγής. 

Εν πάση περιπτώσει, όµως, επανέρχοµαι στο δεύτερο ερώ-
τηµα της ερώτησης που σχετίζεται µε τις ενδοοµιλικές. Οφείλω
να σηµειώσω ότι η τεκµηρίωση ενδοοµιλικών τιµολογήσεων είναι
µία περίπλοκη, σύνθετη υπόθεση, που µε βάση τη διεθνή εµπει-
ρία συνήθως ξεπερνά κατά πολύ τους δεκαοκτώ µήνες. Αναζη-
τούνται πληροφορίες εντός και εκτός Ελλάδος από πηγές που
–για να το πω κοµψά- δεν είναι πάντα πρόθυµες να παράσχουν
αυτές τις πληροφορίες. 

Αυτό που επιπροσθέτως έχει σηµασία σε αυτό το σηµείο να
λεχθεί είναι ότι ο έλεγχος της τεκµηρίωσης ενδοοµιλικών τιµο-
λογήσεων αφορά στην ανάλυση της λειτουργίας µιας πολυεθνι-
κής επιχείρησης και των συνδεδεµένων µε αυτή εταιρειών σε
διάφορες χώρες –όχι µόνο θυγατρικές της, µπορεί να είναι και
προµηθευτές της- και αυτό κάνει πάρα πολύ δύσκολη την όλη
δουλειά. 

Επίσης, αφορά στη µελέτη ενός συνόλου οικονοµικών συµπε-
ριφορών από οικονοµικής και φορολογικής απόψεως και δεν πε-
ριορίζεται στην καταγραφή και σύγκριση των τιµών αγοράς. 

Συνεπώς ο συσχετισµός ενδοοµιλικών τιµολογήσεων µε τη δια-
µόρφωση τελικών τιµών  λιανικής, για να οδηγήσει σε ασφαλή
συµπεράσµατα για το επίπεδο των τιµών είναι µία εξαιρετικά
απαιτητική και πολυεπίπεδη προσπάθεια, την οποία οφείλουµε
να κάνουµε µε τρόπο που τα αποτελέσµατά της δεν θα καταρρί-
πτονται στα διοικητικά δικαστήρια. 

Ως εκ τούτου, θα πω το αυτονόητο: Όταν λέµε «θα αποδώσει
τα δέοντα», που έχετε διατυπώσει στην ερώτηση, εννοούµε την
πλήρη εξάλειψη κάθε παθογένειας της αγοράς. Αυτός είναι ο
σκοπός µας, ακόµη και αν αυτό ακούγεται ιδεατό. Σε αυτό απο-
σκοπούµε και γι’ αυτό εργαζόµαστε. 

Το τελευταίο εξάµηνο, όπως είπα και προηγουµένως, έχουν
γίνει πολλά και σε αυτό το κοµµάτι. Μένει, όµως, να γίνουν ακόµη
αρκετά. Οι δύο νόµοι που αναφέρονται στην ερώτηση αντικατα-
στάθηκαν πράγµατι προ ηµερών µε το ν. 4110/2013, µε τον οποίο
ο έλεγχος των ενδοοµιλικών τιµολογήσεων περνά στην πλήρη
αρµοδιότητα του Υπουργείου Οικονοµικών, γιατί πράγµατι είναι
θέµα κυρίως φορολογικό. 

Κοιτάξτε, όµως, το γεγονός ότι η πολιτεία νοµοθέτησε για
πρώτη φορά το 2008 και το 2009 και µάλιστα δύο διαφορετικούς
νόµους, µε αρµοδιότητες σε δύο διαφορετικά Υπουργεία δείχνει
και τη σοβαρότητα και την πολυπλοκότητα του θέµατος, το
οποίο ήταν πρωτόγνωρο για την ελληνική διοίκηση. Παρά ταύτα,
µπορώ να πω ότι έχουν αρχίσει και εξετάζονται µια σειρά από
φακέλους. Δύο ολοκληρώθηκαν µέσα στο 2012 µε εξαιρετικά
υψηλά πρόστιµα και όσοι φάκελοι, βέβαια, έχουν ανοιχθεί –να δι-
ευκρινίσω στην εθνική αντιπροσωπεία- θα ολοκληρωθεί ο έλεγ-
χός τους  από τις υπηρεσίες του Υπουργείου Ανάπτυξης, όπου
και θα γνωστοποιηθούν τα αποτελέσµατα. Από εδώ και στο εξής
κάθε τέτοια περίπτωση αντιµετωπίζεται από το Υπουργείο Οικο-
νοµικών. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία
παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας, αφού προηγουµένως ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο ορ-
γάνωσης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα οκτώ µαθητές και
µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 27ο Γενικό Λύκειο Θεσ-
σαλονίκης, τµήµα Β’. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί στη συνέχεια η τέταρτη µε αριθµό 880/ 22-1-

2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Μαγνη-
σίας του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Παναγιώτη Ηλιό-
πουλου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την πρόοδο της έρευνας για
εξεύρεση υδρογονανθράκων στη χώρα µας. 

Ορίστε, κύριε Ηλιόπουλε, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,

στη Χρυσή Αυγή θεωρούµε επιτακτική ανάγκη για µια εθνική κυ-
βέρνηση την άµεση εξόρυξη και εκµετάλλευση των ελληνικών
κοιτασµάτων υδρογονανθράκων και µάλιστα τώρα που η χώρα
δοκιµάζεται από µία δυσµενή οικονοµική συγκυρία. 

Παρά την έκθεση της DEUTSCHE BANK και τη δική σας πα-
ραδοχή για την ύπαρξη απόρρητων αρχείων σχετικά µε προ-
ηγούµενες έρευνες δεν έχετε ενηµερώσει τον ελληνικό λαό ούτε
δίνετε σαφή εικόνα για τα σχετικά κοιτάσµατα. Δεν υπάρχει καµ-
µία επίσηµη ενηµέρωση από κανένα φορέα, κανένα κυβερνητικό
εκπρόσωπο και οι φήµες συνεχίζουν να οργιάζουν. 

Ακούµε για ποσά και ποσότητες από διάφορους –επιστήµονες
και µη- αλλά ακόµη δεν έχουµε  την επίσηµη θέση της ελληνικής
Κυβέρνησης. 

Αφού, λοιπόν, υπάρχουν απόρρητα αρχεία τα οποία προσέ-
χετε ως κόρη οφθαλµού, όπως λέτε –έτσι έχετε απαντήσει- άρα
αυτά τα αρχεία κάτι δείχνουν. Δεν φαντάζοµαι ότι φυλάτε αρχεία
κενά, χωρίς καµµία χρήσιµη πληροφορία. 

Εσείς, όµως, προτιµάτε να αποκρύπτετε τα συγκεκριµένα αρ-
χεία, τα οποία έχουν δηµιουργηθεί µε τα χρήµατα των Ελλήνων
φορολογουµένων και µάλιστα να πληρώνετε αδρά ακόµη και για
τη φύλαξή τους. 

Η ερώτηση έχει συνταχθεί βάσει δικής σας απάντησης. Σε ποιο
σηµείο, λοιπόν, βρίσκεται το σεισµογραφικό πλοίο και ποιες πε-
ριοχές θα καλύψει µέχρι την ολοκλήρωση των ερευνών του; 

Πότε θα ανακοινωθούν τα αποτελέσµατα των ερευνών στον
ελληνικό λαό που έχει εναποθέσει τις ελπίδες του για ανάκαµψη
της οικονοµίας στην εξόρυξη των υδρογονανθράκων, που απο-
δεδειγµένα πλέον υπάρχουν σε τεράστιες ποσότητες στο ελλη-
νικό υπέδαφος; 

Για ποιες περιοχές υπάρχουν ήδη στοιχεία, όπως έχετε απαν-
τήσει σε σχετική ερώτηση συναδέλφων; Γιατί αυτά δεν ανακοι-
νώνονται στον ελληνικό λαό; 

Γιατί παραµένει απόρρητο το αρχείο αναζήτησης, έρευνας και
εκµετάλλευσης υδρογονανθράκων, από τη στιγµή που αποτελεί
κτήµα του ελληνικού δηµοσίου, το οποίο µάλιστα έχει πληρώσει
ο ελληνικός λαός για τη δηµιουργία του; 

Τέλος, σε τι ποσό ανέρχεται το µίσθωµα µετά τις 11 Σεπτεµ-
βρίου 2010 για τη φύλαξη των σχετικών αρχείων; Γιατί ένα κρά-
τος που θέλει να θεωρείται σοβαρό, δεν µπορεί να δηµιουργήσει
τις εγκαταστάσεις για τη φύλαξη ενός τόσο σηµαντικού αρχείου
και έχει εµπιστευτεί τη φύλαξή του σε µία ιδιωτική στο µεγαλύ-
τερο µέρος της –πολύ σύντοµα καθ’ ολοκληρίαν- εταιρεία; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ που αλλάξατε
λίγο την πρώτη σας ερώτηση. Στο έντυπο που έχω ρωτάτε «πότε
επιτέλους θα ξεκινήσει η Κυβέρνηση διεξοδικές έρευνες για
υδρογονάνθρακες στην περιοχή νοτίως της Κρήτης;». 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είχαµε συναντηθεί ακόµη
µε τον Υπουργό …

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Θα ήθελα να θυµίσω ότι η ενερ-
γοποίηση της πολιτικής σχεδιασµού των δράσεων για την
προώθηση της έρευνας υδρογονανθράκων στη χώρα από τον
τότε Υφυπουργό κ. Μανιάτη ξεκίνησε τον Απρίλιο του 2011. Από
τότε µέχρι σήµερα έχει γίνει ένα συστηµατικό έργο, που τηρεί
χρονοδιαγράµµατα κατά τρόπο υποδειγµατικό για το ελληνικό
κράτος, τουλάχιστον από ό,τι είµαι σε θέση να γνωρίζω. 

Στις 26-10-2012, όπως είναι γνωστό, υπογράψαµε τη σύµβαση
µε τη νορβηγική εταιρεία, η οποία κέρδισε το διαγωνισµό. Προ-
σέξτε τις ηµεροµηνίες. Στις 11-11-2012 το πλοίο έφυγε από την
Πάτρα και στις 13-11-2012 άρχισε τις µετρήσεις. Στις 20-1-2013,
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δηλαδή περίπου µία εβδοµάδα πριν, έχουν συλλεγεί δεδοµένα
σε µήκος οκτώ χιλιάδων εκατόν εβδοµήντα χιλιοµέτρων –µεγα-
λύτερη έκταση από την ακτίνα της γης- που αποτελεί το 65,3%
των συνολικών χιλιοµέτρων του έργου και µετά τις τροποποι-
ήσεις που έχουν γίνει στο πρόγραµµα. Έχουν γίνει τρεις τροπο-
ποιήσεις στο πρόγραµµα και δείχνουν το ενδιαφέρον το οποίο
υπάρχει.

Εγώ δεν γνωρίζω –µπορεί να κάνω λάθος- άλλη επιχείρηση,
άλλο έργο του ελληνικού κράτους, µε τόση συνέπεια στα χρο-
νοδιαγράµµατα. Η εκτιµώµενη ηµεροµηνία πλήρους ολοκλήρω-
σης του έργου, δηλαδή της έρευνας, είναι η  27-2-2013. Σήµερα
που µιλάµε το σκάφος βρίσκεται νοτιοανατολικά της Γαύδου.
Έχει συµπληρωθεί το 70% του έργου. Αύριο το σκάφος θα βρί-
σκεται νοτιοδυτικά της Γαύδου -Παλαιοχώρας. Έχει σαρωθεί η
Κρήτη. Το σκάφος είναι ένα µήνα στην Κρήτη για µία έκταση, η
οποία, όπως έχω πει και άλλη φορά, ισοδυναµεί µε την έκταση
του Βελγίου. 

Για όλη αυτήν τη διαδικασία της τήρησης των χρονοδιαγραµ-
µάτων –θα σας αναφέρω και τις επόµενες φάσεις του χρονοδια-
γράµµατος-ενηµερώνεται ο Πρωθυπουργός. Υπάρχει προσωπικό
ενδιαφέρον του Πρωθυπουργού και βρίσκοµαι σε άµεση επικοι-
νωνία µαζί του. Το πρόγραµµα το τηρούµε µε ευλάβεια. 

Δεν κάνουµε επικοινωνιακή πολιτική. Νοµίζω ότι ένα τέτοιο
έργο εθνικής κλίµακας, δεν σηκώνει επικοινωνιακή πολιτική ούτε,
ας µου επιτραπεί η έκφραση, τη φιγούρα του Υπουργού, την
οποία θα µπορούσα να κάνω πολύ άνετα, γιατί το έργο πάει πολύ
καλά. 

Θα ήθελα να βοηθήσουµε όλοι σ’ αυτήν τη µεγάλη προσπά-
θεια που γίνεται, για  πρώτη φορά, τόσο συστηµατικά. 

Για να ολοκληρώσω, η επεξεργασία και η ερµηνεία των και-
νούργιων δεδοµένων που συλλέγονται σ’ αυτήν την ερευνητική
φάση προβλέπεται να έχει ολοκληρωθεί τον Σεπτέµβριο του
2013 και τον Μάρτιο-Απρίλιο του 2013 θα έχει ολοκληρωθεί και
η επεξεργασία των παλιών δεδοµένων, στα οποία αναφερθήκατε
έµµεσα. Είναι τα παλιά δεδοµένα, που δεν έχουν γίνει µε την
ακρίβεια και την τεχνολογία που γίνονται τώρα. Υπάρχει τεράστια
διαφορά τεχνολογίας των δεδοµένων εκείνων µε τα δεδοµένα τα
σηµερινά. Τέλος, στις αρχές του 2014 ελπίζουµε να είµαστε έτοι-
µοι για την προκήρυξη του νέου γύρου των αδειοδοτήσεων. 

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, µε τα εξής: Αναφορικά µε την «Ελλη-
νική Διαχειριστική Εταιρεία Υδρογονανθράκων», στην οποία πολύ
σωστά αναφέρεστε, δεν κρύβω ότι υπάρχει µια καθυστέρηση η
οποία –ας µου επιτραπεί να πω- οφειλόταν στις εκλογικές ανα-
µετρήσεις. Ήταν όλα έτοιµα γι’ αυτό το θέµα. Υπάρχει µόνιµη
πολιτική απόφαση της Κυβέρνησης για να δροµολογηθούν οι
σχετικές διαδικασίες πλήρωσης, αλλά θα πρέπει εδώ να σας κα-
θησυχάσω ότι µέχρι τότε –ελπίζω να µην αργήσει αυτό- όλες οι
σχετικές αρµοδιότητες που προβλέπονται από το νόµο γι’ αυτήν
την εταιρεία ασκούνται απολύτως από τη Διεύθυνση Πετρελαϊ-
κής Πολιτικής του ΥΠΕΚΑ, δηλαδή από το ελληνικό δηµόσιο. 

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία  µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το λόγο έχει ο κ. Ηλιό-

πουλος για τρία λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αυτό που θα

πω τώρα δεν έχει να κάνει µε εσάς, γιατί εσείς έχετε αναλάβει
πρόσφατα. Αφορά τα αρχεία και τα στοιχεία που υπάρχουν για
τις έρευνες πριν από το 2011, όταν ξεκίνησαν οι καινούργιες δια-
δικασίες µε τη νορβηγική εταιρεία που έχει αναλάβει. Απ’ ό,τι µά-
θαµε –τώρα µε ενηµερώνουν- η νορβηγική εταιρεία έχει πουλή-
σει κιόλας το σεισµογραφικό της σκάφος. Δεν ξέρω αν το γνω-
ρίζετε αυτό και αν ισχύει. Μπορείτε να µου το απαντήσετε, αν
θέλετε. 

Εµείς πιστεύουµε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ –και γι’ αυτό λέω ότι
δεν έχει να κάνει µε εσάς- ότι τα αρχεία που υπάρχουν, τα οποία
φυλάσσονται σαν κόρη οφθαλµού, έχουν δείξει κάποια πράγ-
µατα, είχαν δείξει κάποια πάρα πολύ σηµαντικά στοιχεία, τα
οποία σκόπιµα οι προηγούµενες κυβερνήσεις τα απέκρυψαν από
τον ελληνικό λαό για να εντάξουν τη χώρα µας στην καθοδήγηση
της τρόικας και των διεθνών τοκογλύφων, ούτως ώστε -υπογρά-
φοντας το ένα µνηµόνιο µετά το άλλο και παραχωρώντας σιγά-
σιγά την εθνική µας κυριαρχία- ολοκληρωτικά να παραδώσουν

στους τοκογλύφους και την εκµετάλλευση των υδρογονανθρά-
κων. Αυτή είναι η πάγια θέση της Χρυσής Αυγής και δεν αλλάζει.
Και τα στοιχεία που βγαίνουν σιγά-σιγά επιβεβαιώνουν την
άποψή µας αυτή. 

Επίσης, θα ήθελα να µου απαντήσετε –γιατί δεν µου απαντή-
σατε στην πρωτολογία σας- τι γίνεται µε τα ΕΛΠΕ και αν συνεχί-
ζουµε να πληρώνουµε µίσθωµα. Πιστεύουµε ότι τα ΕΛΠΕ είναι
µια ιδιωτική εταιρεία η οποία δεν µπορεί να παράσχει καµµία, µα
απολύτως καµµία, ασφάλεια σε τόσο κρίσιµα αρχεία. Δεν το ξέ-
ρουµε εµείς. Εγώ πάλι βασίζοµαι σ’ αυτά που είχατε απαντήσει
στην ερώτηση του κ. Καπερνάρου. Ένα τόσο κρίσιµο αρχείο,
υλικό που υπάρχει, φυλάσσεται σε µια ιδιωτική πλέον εταιρεία –
γιατί ιδιωτική εταιρεία είναι τα ΕΛΠΕ- χωρίς καµµία ασφάλεια.
Νοµίζουµε ότι ισχύει αυτό που λέει ο ελληνικός λαός, ότι είναι
«µπάτε, σκύλοι, αλέστε» µια ιδιωτική εταιρεία. Μπορεί να µπει ο
καθένας και µε κάποιο µικρό «λάδωµα» -να χρησιµοποιήσω µια
άλλη λαϊκή έκφραση- να αποκτήσει πρόσβαση σ’ αυτά τα αρχεία.
Δεν έχουµε καµµία εµπιστοσύνη για τη φύλαξή τους στα ΕΛΠΕ. 

Βέβαια, τώρα το κακό έχει γίνει. Εάν ήθελε κάποιος –και πι-
στεύουµε ότι έχει γίνει- να έχει πρόσβαση, θα έχει. Δεν ξέρω αν
είναι µε στικ, αν υπάρχουν «καρότα» ή αν υπάρχουν άλλα δείγ-
µατα. Δεν ξέρω τι στοιχεία έχετε συλλέξει, γιατί µας είπατε ότι
είναι απόρρητα, οπότε δεν ξέρω το είδος των αρχείων που φυ-
λάσσονται. Γιατί έχετε γράψει και για ειδικές θερµοκρασίες κ.λπ..

Η θέση µας είναι, για να συνοψίσω στη δευτερολογία, ότι
έχουν αποκρυβεί τα αρχεία αυτά από τον ελληνικό λαό σκοπί-
µως, για να ενταχθεί η χώρα υπό την επιτήρηση της τρόικας. Και
για να είµαι πιο συγκεκριµένος στην ερώτησή µας, δεν έχουµε
καµµία, µα καµµία εµπιστοσύνη στα ΕΛΠΕ να φυλάνε τόσο ση-
µαντικά αρχεία και να χρυσοπληρώνονται.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο για τρία λεπτά.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αναφερθήκατε αρχικά στο θέµα
της αξιοπιστίας ή της σηµαντικότητας των παλαιών δεδοµένων.
Επειδή τυχαίνει αυτή να είναι η ειδικότητά µου, τα παλιά δεδο-
µένα δεν είναι της ποιότητας και της αξιοπιστίας που είναι τα και-
νούργια. Αυτό ας το έχουµε υπ’όψιν µας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχουν στοιχεία γι’ αυτά τα
δεδοµένα, σε τι µορφή είναι, αν είναι…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αναφέροµαι στα δεδοµένα που
είχαν συλλεγεί παλιότερα. Δεν αναφέροµαι σ’ αυτά που φυλάσ-
σονται ήδη. Το θέµα της φύλαξης θα σας το πω…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχουν χιλιάδες έγγραφα…
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Αυτό το αρχείο στο οποίο ανα-
φερθήκατε θα αξιολογηθεί από την PGS στη διαδικασία της
ανάλυσης και της ερµηνείας την οποία σάς προανέφερα στην
πρωτολογία µου. Άρα µην ανησυχείτε. Όλα τα στοιχεία τα οποία
έχουµε θα περάσουν µέσα από µία ανάλυση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μα έχουν συλλεγεί στοιχεία,
χωρίς να ξέρουν αυτοί που τα έχουν συλλέξει τι στοιχεία είναι.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Επιµένω σ’ αυτό το οποίο σας
έχω πει. Μην ανησυχείτε γι’ αυτό.

Τώρα, ως προς τη φύλαξη στα ΕΛΠΕ, στα οποία το ελληνικό
δηµόσιο συµµετέχει µε 30% -µην το ξεχνάτε αυτό-…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Για το οποίο ψηφίσαµε νόµο,
κύριε Υπουργέ, πριν από ένα µήνα…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Τα ΕΛΠΕ απλώς προσφέρουν
τη φιλοξενία. Όλη την ευθύνη και τα κλειδιά της πρόσβασης εκεί
τα έχει η Υπηρεσία Πετρελαϊκής Πολιτικής, δηλαδή το Υπουρ-
γείο, που έχει και την ευθύνη της φύλαξής του. Έχουµε ένα θέµα
µε το νοίκι, θα συµφωνήσω µαζί σας. Πληρώναµε ένα ενοίκιο στα
ΕΛΠΕ. Έχουµε καιρό να το πληρώσουµε, το χρωστάµε, δηλαδή,
και ετοιµάζουµε όλη την υποδοµή και τη διαδικασία της µεταφο-
ράς αυτού του αρχείου. Μην πάει ο νους σας ότι είναι µυστικά
τα οποία κρύβουµε και δεν τα φανερώνουµε.
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ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε τι είναι αυτό το αρχείο.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Το αρχείο αυτό έχει πάρα πολλά
δεδοµένα, τα οποία –επαναλαµβάνω- δεν είναι κάτι το µυστικό.
Υπάρχει ένα κοµµάτι, βέβαια.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Πείτε τι είναι. Είναι πετρώµατα;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Έχει και τέτοια, έχει «καρότα»,
έχει όλα αυτά τα οποία γνωρίζουν οι ειδικοί των γεωλογικών και
γεωφυσικών ερευνών, αλλά µη µεγαλοποιούµε και µη δίνουµε
διαστάσεις εκεί που δεν υπάρχουν αυτές οι διαστάσεις.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Μας λέτε για «καρότα»;
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Δεν αρκούν, όµως. Αυτό θέλω
να σας πω. Η παλιά τεχνολογία δεν αρκεί για να δώσει την εικόνα
την οποία παίρνουµε τώρα. Τώρα γίνεται η σοβαρή δουλειά η
οποία µε βάση το χρονοδιάγραµµα -επαναλαµβάνω- θα µας
δώσει την πλήρη και ασφαλή εικόνα για το τι υπάρχει. Όλα αυτά
είναι εκτιµήσεις. 

Είχα απαντήσει σε ερώτηση του κ. Κασιδιάρη στις 14 του
µήνα, αν δεν κάνω λάθος, όπου εκεί είχα εξηγήσει αυτήν τη δια-
δικασία και την ποιότητα των δεδοµένων.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ)

Εποµένως είµαστε µέσα στα χρονοδιαγράµµατά µας και
έχουµε απόλυτο έλεγχο της κατάστασης. Σας διαβεβαιώνω γι’
αυτό. Ακολουθούµε το χρονοδιάγραµµα και πιστεύουµε ότι µε
βάση αυτό το χρονοδιάγραµµα θα έχουµε τα αποτελέσµατα που
όλοι περιµένουµε. Θέλει προσοχή, υποµονή, χαµηλούς τόνους.
Αυτό θα το επαναλαµβάνω πάντα. Αυτό το θέµα των υδρογοναν-
θράκων δεν είναι θέµα για συζήτηση ελαφρού τύπου, χωρίς βέ-
βαια να θέλω να πω ότι οι ερωτήσεις σας είναι τέτοιες.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Θέλουµε όµως κι εµείς να
έχουµε µία ενηµέρωση.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Βεβαίως. Όταν έλθει η ώρα. Σας
επαναλαµβάνω ότι στο τέλος του Φεβρουαρίου θα τελειώσει η
φάση της συλλογής των δεδοµένων. Αυτή η φάση δεν δίνει τα
στοιχεία που θα δώσει η επεξεργασία των δεδοµένων και η ερ-
µηνεία τους. Αυτό είναι για τον Σεπτέµβριο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Το καταλαβαίνω αυτό.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Άρα έχουµε µπροστά µας αυτό
το διάστηµα το οποίο σας είπα.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Έχει αλλάξει το σύστηµα που
χρησιµοποιούνταν…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Όχι, δεν έχει αλλάξει και σας
είπα ότι χρωστάµε κιόλας γιατί θέλουµε να τα πάρουµε από κει
και να τα βάλουµε σ’ έναν άλλο χώρο. Αυτή τη στιγµή δεν είµαι
σε θέση να σας απαντήσω, αλλά είναι υπό µελέτη όλη αυτή η
ιστορία.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Θα συζητηθεί η τέ-
ταρτη µε αριθµό 869/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύ-
κλου της Βουλευτού Αιτωλοακαρνανίας της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Νίκης Φούντα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την ανάγκη αντι-
µετώπισης των αρνητικών περιβαλλοντικών επιπτώσεων από την
εφαρµογή του µέτρου της εξίσωσης του Ειδικού Φόρου Κατα-
νάλωσης (ΕΦΚ) στο πετρέλαιο θέρµανσης και κίνησης.

Η κ. Νίκη Φούντα έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γεγονός ότι η δραστική αύξηση της τιµής

του πετρελαίου, λόγω του µέτρου εξίσωσης της τιµής του πε-
τρελαίου κίνησης και θέρµανσης σε συνδυασµό µε τη δυσµενή
οικονοµική συγκυρία, ανάγκασε ένα µέρος των συµπολιτών µας
να στραφεί σε άλλες µεθόδους θέρµανσης και ειδικότερα στην
εκτεταµένη χρήση ανοικτών εστιών καύσης, τζακιών, λεβήτων,
βιοµάζας και ξύλου.

Η εξέλιξη αυτή είχε σοβαρές περιβαλλοντικές επιπτώσεις,
όπως τη µεγάλη αύξηση της ατµοσφαιρικής πίεσης στα αστικά

κέντρα. Ας δώσουµε κάποιες µετρήσεις του Εθνικού Αστεροσκο-
πείου Αθηνών και του ερευνητικού σταθµού παρακολούθησης
του ΕΚΕΦΕ «Δηµόκριτος», που µιλούν για συγκεντρώσεις  επι-
κίνδυνων για τη δηµόσια υγεία µικροσωµατιδίων, που συχνά
πλέον ξεπερνούν την οριακή τιµή των πενήντα µικρογραµµαρίων,
ενώ πολλές φορές την υπερβαίνουν πέντε και δέκα φορές πε-
ρισσότερο -κυρίως τις βραδινές ώρες, που γίνεται µεγαλύτερη
χρήση τζακιού και ξυλόσοµπας- αφού ευνοείται ο εγκλωβισµός
των µικροσωµατιδίων κοντά στο έδαφος λόγω ατµοσφαιρικών
συνθηκών. 

Ανάλογη υψηλή ατµοσφαιρική ρύπανση έχει σηµειωθεί στη
Θεσσαλονίκη, στο Βόλο και στην Πάτρα. 

Με βάση τις χηµικές αναλύσεις των επιστηµόνων αυτές οι αυ-
ξηµένες τιµές οφείλονται σε µεγάλο ποσοστό στην καύση ξυ-
λείας, η οποία µάλιστα µπορεί να ρυπαίνει σε ετήσια βάση έως
και τρεις φορές περισσότερο από τα αυτοκίνητα. 

Υπογραµµίζεται ότι οι επιπτώσεις της υψηλής ατµοσφαιρικής
ρύπανσης στη δηµόσια υγεία µπορεί να είναι πολύ σηµαντικές,
αφού αυτή η ρύπανση δύναται να προκαλέσει αναπνευστικά προ-
βλήµατα, επιδείνωση των αλλεργιών καθώς και άλλα νευρολο-
γικά, αναπαραγωγικά και αναπτυξιακά προβλήµατα. 

Η δεύτερη περιβαλλοντική συνέπεια αφορά στην έξαρση του
φαινοµένου της παράνοµης υλοτοµίας και καυσοξύλευσης. Δυ-
στυχώς, αυτό το γεγονός σε συνδυασµό µε τη δραµατική µείωση
σε προσωπικό, πόρους και µέσα που υπέστησαν οι δασικές υπη-
ρεσίες τα τελευταία χρόνια δυσχεραίνουν σηµαντικά το έργο της
και αξίζει να σηµειωθεί ότι περιστατικά παράνοµης υλοτοµίας κα-
ταγράφηκαν ακόµα και µέσα σε πόλεις. Είναι ένα θέµα που ανα-
δείχθηκε και στο διεθνή Τύπο µε ανάλογη δυσφήµιση της εικό-
νας της χώρας µας. 

Μια τελευταία συνέπεια είναι η αύξηση των πυρκαγιών που εκ-
δηλώθηκαν από εστίες θέρµανσης και τούτο, διότι οι περισσότε-
ροι πολίτες δεν είναι εξοικειωµένοι µε αυτόν τον τρόπο. Ενδει-
κτικά µόνο να πω ότι από το 2007 µέχρι το 2012 διπλασιάστηκε
ο αριθµός των θυµάτων. 

Ερωτάστε: Ποιες πρωτοβουλίες προτίθεστε να αναλάβετε για
την αντιµετώπιση του νέφους της αιθαλοµίχλης και την καταπο-
λέµηση της  παράνοµης υλοτοµίας; Γνωρίζουµε ότι εκδώσατε
σχετική εγκύκλιο στις 21-12-2012 µε κάποιες ρυθµίσεις και υπο-
γράψατε την απόφαση για την υλοποίηση ειδικού προγράµµατος
πρόληψης λαθροϋλοτοµιών έτους 2013. Θα θέλαµε κάποιες πλη-
ροφορίες γι’ αυτό. 

Αναφορικά µε το πρόγραµµα «Εξοικονόµηση κατ’ Οίκον» για
την ένταξη των ενεργειακών τζακιών στο πρόγραµµα, θα θέλαµε
περισσότερες πληροφορίες για τον τρόπο και το χρόνο της έν-
ταξης και λίγα περισσότερα λόγια για τις τεχνικές προδιαγραφές
αυτού του τρόπου αντιµετώπισης του προβλήµατος. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Λιβιεράτος για τρία λεπτά. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε Πρόεδρε, κυρία Βου-
λευτά, το πρόβληµα των αυξηµένων συγκεντρώσεων σωµατιδίων
στην ατµόσφαιρα σε αστικές περιοχές δεν είναι κάτι καινούργιο.
Σε µια πρόσφατη απ’ αυτές που εσείς αναφέρατε στην έγγραφη
ερώτησή σας ενηµερωτικές συζητήσεις οι συνάδελφοι από το
Εθνικό Αστεροσκοπείο Αθηνών µού είπαν ότι ήδη από τη δεκαε-
τία του 1960 υπάρχει τέτοιου είδους νέφος στην Αθήνα και υπάρ-
χουν στοιχεία που τα έχει µετρήσει το Εθνικό Αστεροσκοπείο. Το
λέω, για να δούµε, δηλαδή, ότι δεν είναι κάτι καινούργιο. 

Το πού οφείλεται οι πολεοδόµοι και οι αρχιτέκτονες όπως και
εσείς πιστεύω ότι το ξέρετε. Οφείλεται στον τρόπο µε τον οποίο
έχουν δοµηθεί οι πόλεις µας, όπως και άλλες πόλεις. 

Από το τέλος Νοεµβρίου παρατηρήθηκαν ασυνήθιστα υψηλά
επίπεδα όσον αφορά τις συγκεντρώσεις µικροσωµατιδίων στην
ατµόσφαιρα των µεγάλων αστικών κέντρων, όπως είπατε, µε
αποκορύφωση δύο τριήµερα εντός του Δεκεµβρίου. Αυτό το φαι-
νόµενο, που παρατηρήθηκε µετά την έναρξη λειτουργίας των συ-
στηµάτων οικιακής θέρµανσης, αποδίδεται στη µερική
αντικατάσταση συµβατικών πηγών ενέργειας για οικιακή θέρ-
µανση από βιοµάζα, η οποία επιβαρύνει περισσότερο το περι-
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βάλλον σε αιωρούµενα σωµατίδια σε σχέση µε το φυσικό αέριο
και το πετρέλαιο. 

Το ΥΠΕΚΑ παρακολουθεί ανελλιπώς και αδιαλείπτως την εξέ-
λιξη του φαινοµένου της ατµοσφαιρικής ρύπανσης και κινητο-
ποιήθηκε άµεσα. Πριν, όµως, αναφερθώ στις πρωτοβουλίες τις
οποίες πήρε το Υπουργείο, θέλω να πω ότι δεν είναι µόνο το
Υπουργείο που εµπλέκεται σε αυτήν την ιστορία, είναι µια σειρά
Υπουργείων και πάρα πολλές υπηρεσίες σε διάφορα Υπουργεία,
όπως ξέρετε. Υπάρχουν, λοιπόν, κάποιες παράµετροι που αξίζει
να τις θυµηθούµε. 

Πρώτη παράµετρος: Σύµφωνα µε την κοινοτική νοµοθεσία για
τα αιωρούµενα σωµατίδια, δεν υφίσταται όριο συναγερµού ή
ενηµέρωση του κοινού. Αξιολογούνται ετησίως µε βάση την ηµε-
ρήσια τιµή, η οποία δεν πρέπει να υπερβαίνει τις τριάντα πέντε
µέρες ανά έτος, καθώς και µε βάση την ετήσια οριακή τιµή. Δεν
υπάρχει εποµένως θεσµοθετηµένη οριακή τιµή σε εθνικό επίπεδο
για τη λήψη έκτακτων µέτρων σε περιπτώσεις που παρατηρούν-
ται υψηλά επίπεδα συγκεντρώσεως σωµατιδίων.

Δεύτερη παράµετρος: Σύµφωνα µε τη νοµοθεσία, η καύση βιο-
µάζας δεν απαγορεύεται, ενώ ειδικά στην Αθήνα και στη Θεσσα-
λονίκη η χρήση βιοµάζας για θέρµανση κτηρίων και λεβήτων
ξεκίνησε κατά τη φετινή χειµερινή περίοδο.

Τρίτη παράµετρος: Στην αγορά κυκλοφορούν στερεά βιοκαύ-
σιµα αµφίβολης σύστασης. Δεν υπάρχουν µέχρι σήµερα θεσµο-
θετηµένες προδιαγραφές των καυσίµων στερεής βιοµάζας.
Υπάρχουν µόνο τα πρότυπα του ΕΛΟΤ.  Επίσης, κατά τον έλεγχο
συσκευών εναλλακτικής θέρµανσης διαπιστώθηκε ότι σε ποσο-
στό 60% περίπου παρουσίαζαν έλλειµµα συµµόρφωσης σχετικά
µε τις υποχρεωτικές σηµάνσεις, µεταξύ άλλων και της σήµανσης
CE. Είναι µια ιστορία πάρα πολύ περίεργη αυτή. Για το λόγο αυτό
θεσπίζονται προδιαγραφές καυσίµων στερεάς βιοµάζας για τη
βιοµηχανική χρήση και θεσµοθετείται η υποχρέωση ελέγχου δο-
κιµής και ταυτοποίησης – πιστοποίησης κεντρικών λεβήτων στε-
ρεάς βιοµάζας που κυκλοφορούν στην ελληνική αγορά.

Τέταρτη παράµετρος: Είναι προφανώς δυσχερής ο αποτελε-
σµατικός έλεγχος της λειτουργίας των οικιακών σοµπών και τζα-
κιών όσον αφορά το χρησιµοποιούµενο καύσιµο και την ποιότητα
της καύσης.

Πέµπτη παράµετρος –ίσως η σηµαντικότερη: Είναι η έντονη
διαφηµιστική προβολή εναλλακτικών πηγών θέρµανσης σε αµφι-
σβητήσιµα οικονοµικά και επιστηµονικά στοιχεία, που στηρίζον-
ται σε όχι πολύ ακριβή και ελεγµένα επιστηµονικά στοιχεία.

Οι πολίτες αγνοούν τις επιπτώσεις ορισµένων µορφών θέρ-
µανσης και εδώ είναι η ευθύνη µας να ενηµερώσουµε τους πολί-
τες σε ό,τι αφορά τη ρύπανση του εσωτερικού και εξωτερικού
περιβάλλοντος, την αποδοτικότητα σε σχέση µε το κόστος και
τις τυχόν επιπτώσεις στην υγεία. Για παράδειγµα, πρόσφατη µε-
λέτη του Μετσοβίου δείχνει ότι το κόστος θέρµανσης από διά-
φορες τεχνολογίες κατατάσσει στη χειρότερη θέση από πλευράς
κόστους ωφέλιµης θερµικής ενέργειας τη συστηµατική χρήση
τζακιών ανοιχτού θαλάµου κ.λπ..

Τώρα, θα αναφερθώ σχετικά µε τις συσκέψεις, γιατί έγινε
λόγος και µάλιστα υπήρξε και µια κριτική ότι κάνουµε συσκέψεις
στο Υπουργείο, στις οποίες δεν παρίσταται και ο Υπουργός. Κατ’
αρχάς, θέλω να πω εδώ ότι η δουλειά µέσα σ’ ένα Υπουργείο δεν
απαιτεί απαραιτήτως την παρουσία του Υπουργού παντού, ειδικά
στο Υπουργείο ΥΠΕΚΑ, το οποίο έχει εννέα µέλη πολιτικής ηγε-
σίας. Η κ. Ευαγγελίδου και ο κ. Κουρουζίδης, όπως γνωρίζετε,
ασχολούνται πολύ σοβαρά και κάνουν εξαιρετική δουλειά πάνω
στο αντικείµενο και πολλές από τις συσκέψεις τις οποίες έχουµε
κάνει, πολύ ουσιαστικές, µε όλους τους παράγοντες αυτού του
θέµατος -που επαναλαµβάνω ότι είναι σε πολλά Υπουργεία- γί-
νονται χωρίς να υπάρχει ανάγκη απαραίτητα να βγαίνουν δελτία
Τύπου. Η δουλειά ενός Υπουργείου έχει και µια καθηµερινή δου-
λειά, την οποία δεν βλέπω το λόγο γιατί πρέπει να τη διαφηµίζει
κανείς. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κ. Υπουργού Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής)

Εποµένως, η δουλειά έχει γίνει. Εξετάζονται µέτρα και δέσµες
µέτρων, δράσεων και έχουµε τέσσερις στόχους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Υπουργέ, θα
συνεχίσετε στη δευτερολογία σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Μάλιστα. Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει η κ.
Νίκη Φούντα για τρία λεπτά.

ΝΙΚΗ ΦΟΥΝΤΑ: Ευχαριστώ πολύ.
Θεωρούµε ότι είµαστε κατά κόρον ένα κόµµα που δεν µπερ-

δεύει το «φαίνεσθαι» µε την ουσία και γνωρίζουµε ότι γίνεται δου-
λειά στο Υπουργείο. Να πω ότι δεν σηµειώνονται για πρώτη
φορά, όπως είπατε, αυτοί οι αριθµοί, αλλά για πρώτη φορά
κρούεται τόσο έντονα ο κώδων κινδύνου.

Μάλιστα, είχαµε µια συνάντηση την προηγούµενη εβδοµάδα
της ειδικής επιτροπής προστασίας περιβάλλοντος όπου ήρθαν
και κάποια µέλη από πανεπιστήµια αλλά και από το Υπουργείο
Υγείας, τα οποία µίλησαν µε πολύ  δραµατικό τρόπο για το τι
συµβαίνει. Και µε βάση και κάτι άλλο που επισηµάνατε, πρέπει
επιτέλους να υπάρχει µια διυπουργική συµφωνία και συνεργασία,
για να µπορεί να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα όσο το δυνατόν
πιο σοβαρά και συνεκτικά.

Να πούµε ότι είναι πολύ θετικές όλες αυτές οι πρωτοβουλίες
και οι προθέσεις. Να αναφέρουµε άλλη µια µελέτη από τους χη-
µικούς µηχανικούς του ΑΠΘ για την ένταξη της µετατροπής των
απλών τζακιών, αυτό που προαναγγείλατε για το «Εξοικονόµηση
κατ’ οίκον», που επισηµαίνει ότι θα υπάρχει σηµαντική επίπτωση
στη µείωση της νοσηρότητας του πληθυσµού αλλά και µεγάλο
οικονοµικό όφελος από άποψη πρόληψης φυσικά, µιας και η
αποφυγή νέων εισαγωγών στα νοσοκοµεία εξαιτίας προβληµά-
των αναπνευστικού και καρδιαγγειακού συστήµατος µπορεί να
φτάσει ακόµα και τα εννέα εκατοµµύρια ευρώ.

Πάντως να πούµε ότι ζητούµενο και δική µας θέση είναι ότι βα-
σική πρωτοβουλία για το βέλτιστο αποτέλεσµα είναι µία ευρύ-
τερη στρατηγική που θα αντιµετωπίζει τη θέρµανση, κύριε
Υπουργέ, ως κοινωνικό αγαθό -αυτό δεν το έχουµε δει- το οποίο
θα εξασφαλίζεται για όλους ανεξαιρέτως, µέσα από την εφαρ-
µογή αλληλοσυµπληρούµενων πολιτικών αλλά και µέτρων που
θα στοχεύουν πρώτον στην ενίσχυση της ενεργειακής αποδοτι-
κότητας, κατά δεύτερον στην εξοικονόµηση ενέργειας και τρίτον
στην προώθηση των ανανεώσιµων πηγών ενέργειας, κάτι που
αναφέρατε στην πρωτολογία σας. 

Σε κάθε περίπτωση και πέρα από τις πρωτοβουλίες που πρό-
κειται να αναληφθούν στο επόµενο διάστηµα, το ζήτηµα της
ατµοσφαιρικής ρύπανσης θα πρέπει να υπάρχει και να υπάρχει
διαρκώς πίεση από το Υπουργείο. Αυτό συµβαίνει, γιατί όπως
έδειξε µία πρόσφατη διεθνής επιστηµονική έρευνα από τριάντα
ειδικούς σε διάφορες χώρες, η αιθάλη που προκαλείται όχι µόνο
από την καύση ξύλων αλλά και από τις µηχανές diesel -και είναι
κάτι που πρέπει να συζητήσουµε για τα αυτοκίνητα που κυκλο-
φορούν και εκτός δακτυλίου στην Αθήνα- έχει διπλάσια επίπτωση
στην άνοδο της θερµοκρασίας και την κλιµατική αλλαγή απ’ ό,τι
θεωρείτο µέχρι πρότινος. Μάλιστα µετά το διοξείδιο του άν-
θρακα, η αιθάλη είναι αυτή που οφείλεται για την υπερθέρµανση
της ατµόσφαιρας. Περισσότερο ακόµα και από το µεθάνιο. 

Να τελειώσω µε µία επισήµανση. Θεωρούµε ότι είναι ανάγκη
το ΥΠΕΚΑ να επαναξιολογήσει τη γενικότερη στρατηγική και το
γενικότερο τρόπο που σκεφτόµαστε σ’ αυτήν την οικονοµική
συγκυρία για το περιβάλλον, διότι η οικονοµική κρίση σε συνδυα-
σµό µε την ανάγκη δηµιουργίας ενός ελκυστικού κλίµατος για
τις επενδύσεις στη χώρα, οδήγησαν σε µία σειρά ψήφισης ρυθ-
µίσεων και νόµων τα οποία επιβάρυναν και υποβάθµιζαν τους
όρους προστασίας της φύσης. 

Ενδεικτικά αναφέρω την αποδυνάµωση και κατάργηση περι-
βαλλοντικών δηµόσιων υπηρεσιών, την άµεση ενίσχυση της χρή-
σης ρυπογόνων καυσίµων, την αποδυνάµωση των όρων του
συστήµατος περιβαλλοντικών αδειών και κυρίως τη δραστική µεί-
ωση των κονδυλίων που πάνε στο ΥΠΕΚΑ από το πράσινο ταµείο. 

Θα ήθελα ένα σχολιασµό πάνω σ’ αυτά και σας ευχαριστώ για
την προσοχή σας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Ευάγγελος Λι-
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βιεράτος έχει το λόγο για τρία λεπτά. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΛΙΒΙΕΡΑΤΟΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Πλήρης σχολιασµός σε όλα
αυτά που είπατε θα απαιτούσε µισή ώρα. Θα επικεντρωθώ στους
στόχους. Οι στόχοι µας είναι τέσσερις αυτήν τη στιγµή: Διασφά-
λιση της ετοιµότητας της πολιτείας για την αντιµετώπιση ενδε-
χοµένως σοβαρότερων καταστάσεων και η βελτιστοποίηση του
συντονισµού των δηµοσίων πολιτικών. Δεύτερον η ενηµέρωση
των πολιτών –είναι πάρα πολύ σηµαντικό αυτό το θέµα, επιµένω.
Οι υπηρεσίες µου έφεραν ένα καταπληκτικό πάµφλετ που είχε
ετοιµάσει ο Αντώνης Τρίτσης πριν τριάντα χρόνια για την ενηµέ-
ρωση των πολιτών στο θέµα αυτό. Η κατάρτιση της και η εφαρ-
µογή ολοκληρωµένου στρατηγικού σχεδίου δράσης µε δέσµες
άµεσων και µακροπρόθεσµων ενεργειών, καθώς και επείγοντος
χαρακτήρα, εφόσον κριθεί απαραίτητο και τέλος η καλύτερη δυ-
νατή συνεργασία µεταξύ των πολλών εµπλεκοµένων υπηρεσιών,
η οποία δυστυχώς, πρέπει να πω, ότι δεν είναι καθόλου αυτο-
νόητη. Οι συναντήσεις που κάναµε µε τους υπηρεσιακούς έδει-
ξαν ότι χρειάζεται ένας πολύ καλός συντονισµός, ακόµα και
υπηρεσιών του ίδιου Υπουργείου και δεν αναφέροµαι στο ΥΠΕΚΑ
εδώ, γιατί όπως σας είπα είναι περισσότερα Υπουργεία τα οποία
εµπλέκονται. 

Τώρα για τα µέτρα τα οποία σχεδιάζουµε να λάβουµε είναι πε-
ρίπου δεκατέσσερα: Πρώτον η λήψη µέτρων έκτακτης ανάγκης,
που πρέπει να σχεδιαστούν, δεύτερον η ενηµέρωση των πολιτών,
όπως είπα, τρίτον η συγκρότηση επιτροπής ατµοσφαιρικής ρύ-
πανσης από το Υπουργείο Υγείας,    -αυτό είναι  µία πρωτοβουλία
την οποία έχει πάρει το Υπουργείο Υγείας,- συνεχής παρακολού-
θηση συγκέντρωσης σωµατιδίων από το ΥΠΕΚΑ µε τη συµµετοχή
του, η αναβάθµιση του δικτύου µέτρησης ατµοσφαιρικής ρύπαν-
σης και εδώ είναι ένα µείζον θέµα. Διότι έχουµε πάρα πολλούς
φορείς και στα πανεπιστήµια που συλλέγουν ατµοσφαιρικά δε-
δοµένα και δεν υπάρχει συντονισµός, ούτε καν καταγραφή. Ζή-
τησα µία καταγραφή, ποια είναι αυτά τα δίκτυα και υπήρξε
αδυναµία να δούµε αυτήν την εικόνα. Επίσης, έλεγχος στο πεδίο
παραγωγής εµπορίας και διακίνησης στερεών καυσίµων, βελτι-
στοποίηση ελέγχου οχηµάτων και κεντρικών θερµάνσεων, ενί-
σχυση του θεσµού της ενεργειακής επιθεώρησης, εποπτεία και
έλεγχος της αγοράς λεβήτων, εποπτεία της αγοράς καυσίµων.

Συνεχίζεται η εφαρµογή πολιτικών και δράσεων που έχουν ήδη
αποδώσει. Επεκτείνεται το δίκτυο του φυσικού αερίου. Επεκτεί-
νονται τα δίκτυα τηλεθέρµανσης και βεβαίως η πολιτική της
«Εξοικονόµηση κατ’ οίκον» και η αντιµετώπιση της λαθροϋλοτο-
µίας. Γι’ αυτά τα τελευταία επιτρέψτε µου να σας ενηµερώσω ότι
στο πρόγραµµα «Εξοικονόµηση κατ’ οίκον», για το οποίο έχει
γίνει µεγάλη συζήτηση, το ενεργειακό τζάκι εντάσσεται ήδη στη
λογική του αποκλειστικού συστήµατος θέρµανσης κατοικίας και
υπάρχουν και άλλες περιπτώσεις, οι οποίες  µελετώνται πάντα
υπό το πρίσµα της ενεργειακής αναβάθµισης. 

Τέλος, για τη λαθροϋλοτοµία ο αρµόδιος για το θέµα αυτό
Αναπληρωτής Υπουργός, ο κ. Καλαφάτης, και η Ειδική Γραµµα-
τεία Δασών στο πλαίσιο του επιτελικού ρόλου του ΥΠΕΚΑ έχουν
αναλάβει όλες τις αναγκαίες πρωτοβουλίες για την άµβλυνση
του φαινοµένου και υπάρχει σχετικά µε τις πρωτοβουλίες αυτές
ενηµέρωση µέσω των δελτίων Τύπου που εκδίδονται. Στο πλαίσιο
αυτό εξεδόθη την περασµένη Πέµπτη ανακοίνωση για την υλο-
ποίηση ειδικού προγράµµατος «Πρόληψη Λαθροϋλοτοµιών» για
το έτος 2013, το οποίο έχει προϋπολογισµό 1,5 εκατοµµύριο
ευρώ περίπου και βαρύνει τις πιστώσεις του Πράσινου Ταµείου.
Πρέπει να σηµειώσω ότι τον πλέον σηµαντικό ρόλο για την πά-
ταξη του φαινοµένου καλούνται να διαδραµατίσουν οι κατά τό-
πους δασικές υπηρεσίες που υπάγονται στις αποκεντρωµένες
διοικήσεις, όπως γνωρίζετε.

Τέλος, θέλουµε να βεβαιώσουµε τους πολίτες ότι το ΥΠΕΚΑ
στο µέτρο των δυνατοτήτων του και των αρµοδιοτήτων του, σε
συνεργασία µε τα άλλα Υπουργεία που είναι συναρµόδια, θα
κάνει οτιδήποτε χρειαστεί για την προστασία του ατµοσφαιρικού
περιβάλλοντος και της υγείας του πληθυσµού. Θυµίζω πάντως
ότι δεν είναι καινούργιο το φαινόµενο, είναι φαινόµενο µισού
αιώνα, ειδικά για την Αθήνα. 

Ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-
στούµε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι ο πρώην Πρωθυπουργός κ. Γεώργιος Παπανδρέου
ζητεί ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό.

Η Βουλή εγκρίνει;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η Βουλή ενέκρινε

τη ζητηθείσα άδεια. 
Η πρώτη µε αριθµό 862/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση δεύτερου

κύκλου του Βουλευτή Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα
Μαρίνου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αποκα-
τάσταση των σεισµοπαθών της 8ης Ιουνίου 2008 στο Νοµό
Ηλείας, δεν συζητείται λόγω αναρµοδιότητας, και διαγράφεται.

Η δεύτερη µε αριθµό 877/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δηµητρίου
Στρατούλη προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τις
απολύσεις καθαριστριών στις εφορίες της χώρας, δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού, και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί τώρα η πέµπτη µε αριθµό 868/22-1-2013 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Εύβοιας της Δη-
µοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον
Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλειας και Πρόνοιας, σχε-
τικά µε τον καθορισµό νέου κατώτατου µισθού.

Ο κ. Αναγνωστάκης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, έχοντας ως βασικές παραδοχές ότι για τη Δη-

µοκρατική Αριστερά τα εργασιακά αποτελούν µείζονα, άµεση
προτεραιότητα και ότι υπήρξε πλέον η ανακοίνωση, η δηµοσί-
ευση της τελευταίας έκθεσης του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου, θέλω να αναπτύξω την ερώτησή µου για το πώς θα καθο-
ριστεί ο νέος κατώτατος µισθός. Με την εφαρµογή του ν. 4093/
2012, ο οποίος θα εφαρµοστεί από την 1-4-2013 ο καθορισµός
του κατώτατου µισθού θα γίνεται µε πράξη Υπουργικού Συµβου-
λίου µετά από συνεννόηση µε κοινωνικούς εταίρους, θέτοντας
ως βασικές παραµέτρους το ποσοστό ανεργίας και βέβαια την
εξέλιξη της ελληνικής οικονοµίας για τον καθορισµό του.

Η σηµερινή εικόνα της οικονοµίας είναι σαφώς µια διαφορε-
τική εικόνα από αυτήν που υπήρχε πριν την υπογραφή του µε-
σοπρόθεσµου σχεδίου δράσης, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι ήδη
έχουµε πετύχει να εισρεύσει στα ταµεία του κράτους η δόση από
την Ευρωζώνη και βεβαίως έχει αρχίσει και η ανακεφαλαιοποί-
ηση των τραπεζών, που ως βασικός πυλώνας χρηµατοδότησης
των επιχειρήσεων θα πρέπει σύντοµα να αρχίσει να εκτελεί το
έργο του.

Παρά ταύτα, παίρνοντας σαν παράδειγµα την περιοχή της Εύ-
βοιας, είναι άµεσα αντιληπτό ότι οι δείκτες της ανεργίας παρου-
σιάζουν δυστυχώς αλµατώδη αύξηση, δεδοµένου ότι σηµαντικές
επιχειρήσεις που δραστηριοποιούνται στη συγκεκριµένη περιοχή
που αναφέρθηκε, όπως η «ΝΕΟΣΕΤ», η «ΣΕΛΜΑΝ», η «ΙΝΤΕΡ-
ΚΕΜ», η «ΒΙΟΚΕΜ», είτε έχουν αναστείλει τη δραστηριότητά
τους ή έχουν ενταχθεί στο άρθρο 99, προσπαθώντας να διασώ-
σουν ό,τι µπορούν έναντι των δανειστών τους ή έχουν περιορίσει
κατά το ελάχιστο τη δραστηριότητά τους. 

Με τα παραπάνω δεδοµένα και µε βάση ότι στις 15-1 παρακο-
λουθήσαµε δηλώσεις τόσο του κυρίου Υπουργού Εργασίας, όσοι
και του ίδιου του Πρωθυπουργού προχθές, πως βρισκόµαστε σε
πόλεµο µε την ανεργία και πως υπάρχει επιστράτευση όλων των
αρµόδιων Υπουργείων και υπηρεσιακών φορέων για την επίλυση
του θέµατος αυτού, θέτω τα εξής ερωτήµατα: Πώς ακριβώς θα
προσδιοριστεί ο κατώτατος βασικός µισθός ώστε να µην ευηµε-
ρούν µόνο οι δείκτες αλλά να µπορούν και οι εργαζόµενοι να εξα-
σφαλίζουν όρους αξιοπρεπούς διαβίωσης και ειδικότερα πώς θα
προσδιοριστεί ο κατώτατος βασικός µισθός για τους νεοεισερ-
χόµενους στην εργασία και ειδικότερα για τους νέους κάτω των
25 ετών; 

Δεύτερο ερώτηµα:  Ποίο είναι -µε λίγα λόγια, εν συντοµία- το
στρατηγικό σχέδιο που αφορά στην καταπολέµηση της ανερ-
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γίας, το οποίο βεβαίως θα στηρίξουµε σύσσωµα όλοι µας;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, κ. Νι-
κόλαος Παναγιωτόπουλος για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, όπως
γνωρίζετε, αναλάβαµε µία ανειληµµένη υποχρέωση από το ν.
4046/2012, δηλαδή τη δανειακή σύµβαση της χώρας µε τους δα-
νειστές της, να προχωρήσει η Κυβέρνηση σε νέο µηχανισµό
προσδιορισµού του κατώτατου µισθού.

Δυνάµει, λοιπόν, του πρώτου άρθρου, υποπαράγραφος ΙΑ.1
του καινούργιου ν.4093/2012 που ψηφίσαµε όλοι εµείς, όλες οι
πολιτικές δυνάµεις που στηρίζουν την τρικοµµατική Κυβέρνηση,
όντως θεσπίστηκε νέο σύστηµα διαµόρφωσης νόµιµου κατώτα-
του µισθού και ηµεροµισθίου –θα διαβάσω τις προβλέψεις του
νόµου- ως εξής: «Εντός του πρώτου τριµήνου του 2013 θεσπίζε-
ται µε πράξη Υπουργικού Συµβουλίου η διαδικασία διαµόρφω-
σης νοµοθετικώς καθορισµένου νόµιµου κατώτατου µισθού και
κατώτατου ηµεροµισθίου για τους εργαζοµένους ιδιωτικού δι-
καίου όλης της χώρας, λαµβάνοντας υπ’ όψιν κατάσταση και
προοπτικές της ελληνικής οικονοµίας, της αγοράς εργασίας
ιδίως ως προς τα ποσοστά ανεργίας και απασχόλησης και τη δια-
βούλευση της Κυβέρνησης µε εκπροσώπους των κοινωνικών
εταίρων, εξειδικευµένους επιστηµονικούς, ερευνητικούς και λοι-
πούς φορείς. Κατά το πρώτο τρίµηνο του 2014 το σύστηµα αυτό
αξιολογείται ως προς την απλότητα και αποτελεσµατικότητα της
εφαρµογής, τη µείωση της ανεργίας, την αύξηση της απασχόλη-
σης και τη βελτίωση της ανταγωνιστικότητας.». Αυτά λέει ο
νόµος που ψηφίσαµε.

Εποµένως, αυτό που κρατάµε είναι ότι πλέον αλλάζει το σύ-
στηµα. Νοµοθετείται µε κυβερνητική πράξη ο κατώτατος µισθός,
µια –θα έλεγα- µικρή επανάσταση, δεδοµένου ότι εγκαταλείπεται
το σύστηµα του προσδιορισµού του, µέσα από τις διαδικασίες
της ελεύθερης συλλογικής διαπραγµάτευσης και αυτό, αν θέ-
λετε, είναι ένα κάποιο πλήγµα. Εν πάση περιπτώσει, όµως, προ-
βλέπεται ο νοµοθετικός δια κυβερνητικής πράξεως προσδιο-
ρισµός και διατηρείται η διαβούλευση µε τους κοινωνικούς εταί-
ρους, εκ των ων ουκ άνευ προϋπόθεση.

Υπεισέρχεται και η συµβολή και άλλων φορέων, ειδικά εξειδι-
κευµένοι επιστηµονικοί ερευνητικοί φορείς. Αυτήν τη στιγµή βρι-
σκόµαστε µέσα από τον κοινωνικό διάλογο στη διαδικασία συ-
µπλήρωσης, αν θέλετε, του καταλόγου µε αυτούς τους τεχνο-
κρατικούς, θα έλεγα, φορείς που θα κληθούν να γνωµοδοτήσουν
και να δώσουν ειδικά στοιχεία για τον καθορισµό αυτού του κα-
τώτατου µισθού. Και βέβαια λαµβάνονται υπ’ όψιν δεδοµένα στην
αγορά εργασίας, καθώς και η συνολική κατάσταση και προοπτι-
κές της ελληνικής οικονοµίας, έτσι ώστε στο πρώτο τρίµηνο του
2014 να πάµε σε αξιολόγηση αυτού ακριβώς του συστήµατος. 

Έχει πει ο Υπουργός µε δικές του δηµόσιες ανακοινώσεις ότι
δεν θίγεται το ύψος του κατώτατου µισθού, δηλαδή τα 586 ευρώ
του κανονικού και του µειωµένου για τους νέους αυτή την ώρα.
Αυτό ατύπως ισχύει. Έχουµε πει κατά τη διάρκεια της σκληρής
διαπραγµάτευσης µε την τρόικα ότι όσο αφορά τις τριετίες για
παράδειγµα αυτές δεν καταργούνται, αλλά αναστέλλονται. Ανα-
στέλλεται οτιδήποτε έχει να κάνει στις τριετίες, εφόσον ισχύει η
προϋπόθεση του ότι µέχρι να πέσει κάτω από το 10% ο δείκτης
ανεργίας, κάτι που όπως καταλαβαίνετε θα πάρει αρκετό διά-
στηµα για να συµβεί. Δεν θίγεται τίποτα.

Αυτή είναι η κατάσταση αυτήν την ώρα. Παραµένει ως έχει ο
κατώτατος µισθός. Οι Κασσάνδρες που µιλούν για µισθούς
Βουλγαρίας, Ρουµανίας κ.λπ. νοµίζω ότι θα πρέπει να σταµατή-
σουν, διότι δεν αλλάζει τίποτα όσο αφορά αυτό το συγκεκριµένο
ύψος. 

Ως προς τον προσδιορισµό, όµως, όπως καταλαβαίνετε, αυτό
θα γίνει κατόπιν νοµοθέτησης του από την Κυβέρνηση µε το µη-
χανισµό που καλούµαστε να εκπονήσουµε αυτό το διάστηµα που
µιλάµε. Είναι υποχρέωση του πρώτου τριµήνου του 2013, όπως
υποχρέωση για το πρώτο τρίµηνο του 2013 είναι και η εκπόνηση
ενός συνολικού σχεδίου «action plan» για την καταπολέµηση της
ανεργίας που θα τεθεί υπ’ όψιν και των δανειστών µας στο πλαί-
σιο των υποχρεώσεών µας από το µνηµόνιο.

Θα υπεισέλθω στη δευτερολογία, κύριε Πρόεδρε, σε κάποια
ειδικά σηµεία για το σχέδιο αυτό για την απασχόληση. Αυτό που
υπάρχει επί του παρόντος αποτελεί ήδη εξαγγελία ανακοινω-
θείσα από την Κυβέρνηση. Είναι ένα συνολικό σχέδιο για την τό-
νωση της απασχόλησης στους νέους. Για τα δεκαεννιά
προγράµµατα των τριών Υπουργείων που ίσως γνωρίζετε θα
δώσω λεπτοµέρειες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο συνάδελφος κ.
Δηµήτριος Αναγνωστάκης έχει το λόγο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κοιτάξτε, κύριε Υπουργέ, σε ό,τι αφορά το ν.4093 είναι προ-
φανές ότι τον έχουµε διαβάσει και µάλιστα έχουµε σηµειώσει και
τα σχετικά που αναφέρατε. Όµως, κρατώ από την τοποθέτηση
της πρωτολογίας σας δύο σηµαντικά κατά τη γνώµη µου στοι-
χεία.

Δεσµευθήκατε –αυτό εγώ αντιλήφθηκα- ότι δεν θα υπάρξει αρ-
νητική εξέλιξη σε ό,τι αφορά τον βασικό κατώτατο µισθό που
ισχύει σήµερα. Δηλαδή δεν πρόκειται να πέσουµε κάτω από τα
586 ευρώ. Αυτό αν θέλετε επιβεβαιώνει και τη δέσµευση -για να
λάβει γνώση και ο κύριος Υπουργός Εργασίας- ότι δεν θα αλλά-
ξει µέχρι το 2016. Αυτή ήταν η δέσµευση και βεβαίως χαίροµαι
που το επιβεβαιώνετε και το επικαιροποιείτε.

Το δεύτερο στοιχείο. Υπάρχει ένα σχέδιο το οποίο θα απαντή-
σει εις το κοινωνικό ζήτηµα που ακούει στο όνοµα ανεργία. Αυτό
θα περιµένουµε µε ιδιαίτερο ενδιαφέρον να το συζητήσουµε και
βεβαίως και εµείς να συµβάλουµε µε όποιες θετικές προτάσεις
έχουµε από την πλευρά µας. Θέλω, όµως, να κατανοήσετε πως,
βεβαίως, δεν αναφέροµαι στις Κασσάνδρες που ευτυχώς µέχρι
στιγµής έχουν διαψευσθεί, αλλά σ’ αυτούς που ειλικρινώς αγω-
νιούν, διαβάζοντας όλα αυτά τα δηµοσιεύµατα είτε στον ηλε-
κτρονικό είτε στον έντυπο Τύπο. 

Δεν σας κρύβω ότι ο ίδιος ο Τόµσεν, ο επικεφαλής της τρόικας
και µάλιστα εκπρόσωπος του Διεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου,
ούτε λίγο ούτε πολύ -τουλάχιστον έτσι έχει διαρρεύσει και είναι
µια πρώτης τάξεως ευκαιρία να το διαψεύσουµε εάν αυτό δεν
ισχύει- απείλησε ότι θα πρέπει να υπάρξουν περικοπές ακόµα και
στις τριετίες. Εγώ χάρηκα που το είπατε στην πρωτολογία σας,
θα παρακαλούσα θερµά να το επαναβεβαιώσουµε έτσι ώστε να
ξεκαθαριστεί και αυτή η σκιά που πλανάται στο χώρο των εργα-
ζοµένων. 

Τώρα, δυστυχώς δεν ήσασταν παρών αλλά στην προηγούµενη
διαδικασία των επίκαιρων ερωτήσεων υπήρξε µια συνολικότερη,
θα έλεγα, προσέγγιση του ζητήµατος και της οικονοµίας αλλά
και του χώρου της εργασίας. 

Κύριε Υπουργέ, έχετε και εσείς υψηλότατη ευθύνη στο να αν-
τιµετωπιστούν δύο ζητήµατα. Το ζήτηµα της φοροδιαφυγής και
το ζήτηµα του κόστους ζωής, της καθηµερινότητάς µας. Αντι-
λαµβάνοµαι ότι δεν ήσασταν προετοιµασµένος να µου απαντή-
σετε, απλά έχοντας ήδη παρακολουθήσει µια σειρά συζητήσεων
αντιλαµβάνοµαι ότι κοινή αγωνία είναι και δική µου και δική σας,
το να υπάρξει µια άµεση βοήθεια µε ένα διαφορετικό τρόπο
στους εργαζόµενους που δυστυχώς είναι δύσκολη η οικονοµική
τους κατάσταση και δύσκολα τα φέρνουν βόλτα.

Ευχαριστώ για την προσοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Ο Υφυπουργός Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-

νοιας κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος έχει το λόγο, για τρία
λεπτά. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν θα διαφωνήσω µαζί
σας, κύριε συνάδελφε. Σύντοµα να πω για τον κατώτατο µισθό -
δεν θέλω να γίνουν παρανοήσεις- ότι ο νέος µηχανισµός προσ-
διορισµού του και νοµοθέτησης του από την Κυβέρνηση δεν θα
είναι ο Δούρειος Ίππος µέσα από τον οποίο θα φτάσουµε σε χα-
µηλότερα επίπεδα κατώτατου µισθού. Αυτό το ξεκαθαρίσαµε.
Παραµένει το ποσό των 586 ως έχει. Από εκεί και πέρα το ζητού-
µενο είναι κάτι καλύτερο, όταν βέβαια το επιτρέψουν και οι γενι-
κότερες συνθήκες στην οικονοµία και στην αγορά εργασίας. 

Πάντως µιλήσαµε µε την τρόικα και µε τον κ. Τόµσεν και κά-
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ναµε την εκτίµησή µας ότι έτσι όπως είναι τα πράγµατα τώρα η
πτώση στα επίπεδα του βασικού µισθού µε τις παρούσες συνθή-
κες ύφεσης, δεν θα οδηγήσει τουλάχιστον βραχυπρόθεσµα σε
µια ανάσχεση της ανεργίας. Το βλέπουµε εξάλλου από τα νού-
µερα, τα οποία επιδεινώνονται και εν πάση περιπτώσει, παρά τις
προσπάθειές µας να εκπονήσουµε προγράµµατα ανάσχεσης της
ανεργίας στις γενικότερες συνθήκες ύφεσης, είναι πολύ δύ-
σκολο αυτό το κλίµα να αναστραφεί. Γι’ αυτό και λέω κάθε φορά
που τοποθετούµαι δηµόσια ότι το καλύτερο φάρµακο ανάσχεσης
της ανεργίας είναι η αναστροφή αυτής της πορείας της οικονο-
µίας από ρυθµούς ύφεσης σε ρυθµούς ανάπτυξης και εκεί επι-
κεντρώνεται και όλη η προσπάθεια της Κυβέρνησης και του
Υπουργού. 

Από εκεί και πέρα, θα πω κάποια πράγµατα γι’ αυτό το πλάνο,
για την τόνωση της απασχόλησης των νέων. Είναι κάποια προ-
γράµµατα που έχουν να κάνουν µε τρία διαφορετικά Υπουργεία,
τουλάχιστον αυτά που εξαγγείλαµε προ ηµερών µε τον αρµόδιο
Υπουργό Εργασίας, φυσικά, τον κ. Βρούτση και τους Υπουργούς
Παιδείας και Ανάπτυξης. Ωφελούνται περίπου τριακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες άτοµα, νέοι και άνεργοι, όπως φοιτητές ή γυναί-
κες. Τα καινούργια προγράµµατα αφορούν περίπου σε εξήντα
δύο χιλιάδες θέσεις εργασίας. Οι υπόλοιποι είναι ήδη ωφελού-
µενοι από προγράµµατα που βρίσκονται σε εξέλιξη. 

Επιγραµµατικά θα αναφέρω κάποια από τα νέα προγράµµατα.
Το µεγαλύτερο αφορά σε σαράντα πέντε χιλιάδες ανέργους, οι
οποίοι θα καταρτιστούν σε συγκεκριµένο πεδίο για εκατό ώρες
και ακολούθως µε 460 ευρώ το µήνα θα εργαστούν ως ασκού-
µενοι. Είναι κάτι, δηλαδή, σαν πρακτική άσκηση. Δίνεται προτε-
ραιότητα σε συγκεκριµένους τοµείς, όπως στον αγροτοδιατρο-
φικό, στον τουριστικό, στις νέες τεχνολογίες, στην ενέργεια, στη
ναυτιλία, στις υπηρεσίες υγείας και στην κοινωνική ασφάλιση.

Άλλο πρόγραµµα αφορά σε επτακόσιες χιλιάδες ανέργους για
τη δηµιουργία δικής τους επιχείρησης. 

Το τρίτο πρόγραµµα, απευθύνεται σε τρεις χιλιάδες νέους για
απασχόληση στην ύπαιθρο, µε παράλληλες συµβουλευτικές υπη-
ρεσίες και υποστήριξη έναντι συγκεκριµένου ποσού.

Τέταρτον, εξάµηνη ή επτάµηνη επιδοτούµενη απασχόληση
τριών χιλιάδων διακοσίων ωφελουµένων νέων ανέργων σε έργα
ή δράσεις κοινωφελούς χαρακτήρα στον πολιτιστικό τοµέα, σε
υποδοµές δηλαδή, που έχουν να κάνουν µε τον πολιτισµό και κυ-
ρίως τα µουσεία.

Πέµπτον, επιδότηση πεντακοσίων ατόµων για τη δηµιουργία
κοινωνικών συνεταιρισµών στο πλαίσιο της ανάπτυξης της κοι-
νωνικής οικονοµίας.

Έκτον, επιδότηση άλλων χιλίων εξακοσίων για τη δηµιουργία
δικών τους επιχειρήσεων

Έβδοµον, άλλες χίλιες πεντακόσιες επιδοτήσεις για ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες, που απευθύνεται ειδικά, όµως, στις άνερ-
γες γυναίκες.

Αυτό µε δύο λόγια, είναι το πρόγραµµα για την τόνωση της
απασχόλησης στους νέους όσον αφορά τις νέες θέσεις εργα-
σίας, που επιδοτούνται και υποστηρίζονται από τα τρία Υπουρ-
γεία, όπως είπα.

Από εκεί και πέρα, όπως σας είπα, αυτήν τη στιγµή σχεδιά-
ζουµε το σχέδιο δράσης για την ανάσχεση της ανεργίας. Προχ-
θές, σε µία ερώτηση µε τη συνάδελφό µας, την κ. Ξηροτύρη,
συζητήσαµε γι’ αυτό το θέµα εκτενώς. Είπα ότι περιµένω, φυ-
σικά, και τη δική σας συµβολή, τις δικές σας προτάσεις. Χρειαζό-
µαστε τις προτάσεις όλων των φορέων, προκειµένου να πάµε σ’
ένα ολοκληρωµένο σχέδιο για την απασχόληση. 

Δεν είναι µόνο οι νέοι άνεργοι, είναι και το κοµµάτι που αφορά
στην ανεργία ατόµων που είναι κοντά σε ηλικία συνταξιοδότη-
σης. Είναι µεγαλύτεροι σε ηλικία και µε µεγαλύτερες υποχρεώ-
σεις -αν θέλετε- αν κάνουµε λόγο για παιδιά που σπουδάζουν
από άνεργους γονείς. 

Υπάρχουν και άλλες οµάδες, όπως, ας πούµε, οι µονογονεϊκές
οικογένειες, που, επίσης, έχει θιγεί σε αντίστοιχη ερώτηση. Πρέ-
πει να γίνει ένα συνολικό σχέδιο για την τόνωση της απασχόλη-
σης και εκεί νοµίζω ότι είναι απαραίτητη η συλλογή προτάσεων
από όλες τις πολιτικές δυνάµεις του Κοινοβουλίου, προκειµένου,
όπως σας είπα, να πάµε σε ολοκληρωµένο σχέδιο, όχι µόνο για

την τόνωση της απασχόλησης των νέων αλλά για την τόνωση της
απασχόλησης γενικά.

Το τελευταίο που θα ήθελα να πω –και τελειώνω, κύριε Πρό-
εδρε- είναι ότι  έχουµε και µία ειδική κατηγορία ατόµων, που δεν
έχουν απολυθεί, ώστε να έχουν δικαίωµα στο επίδοµα ανεργίας
και, βέβαια, στην αποζηµίωση απόλυσης αλλά βρίσκονται σε
θέση επίσχεσης. Το βλέπω πάρα πολύ συχνά τώρα τελευταία.
Εποµένως, δεν λαµβάνουν µισθό, δεν έχουν εισόδηµα. Σε πολλές
περιπτώσεις που έχει περάσει το δωδεκάµηνο του δικαιώµατος
στο επίδοµα επίσχεσης και δεδοµένου των δυσκολιών της επι-
χείρησης, θεωρώ ότι και εκεί πρέπει να γίνει µία ειδική µέριµνα,
ενδεχοµένως µε παράταση του δικαιώµατος σ’ αυτό το επίδοµα
ή µε ειδικά βοηθήµατα, όπως προνοιακού τύπου.

Εποµένως, χρειαζόµαστε ένα συνολικό σχέδιο, που να καλύ-
πτει όλες αυτές τις περιπτώσεις που είναι πάρα πολλές, δυστυ-
χώς, στην πατρίδα µας, στο πλαίσιο µιας εθνικής στρατηγικής
για την ανάσχεση της ανεργίας. Αυτό είναι το εθνικό σχέδιο και,
πραγµατικά, θεωρώ -ούτως ή άλλως είναι µνηµονιακή η υποχρέ-
ωση µας- ότι πρέπει να εκπονηθεί στο πρώτο τρίµηνο του 2013
και σ’ αυτήν την κατεύθυνση εργαζόµαστε νυχθηµερόν -να είστε
σίγουροι γι’ αυτό- στο Υπουργείο Εργασίας.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ακολουθεί η έκτη µε

αριθµό 884/22-1-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας κ. Θεοδοσίου Κωνσταντινίδη προς τους Υπουργούς Ερ-
γασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Οικονοµικών,
σχετικά µε τη λήψη µέτρων για τους ανασφάλιστους υπερήλικες
οµογενείς από την πρώην ΕΣΣΔ.

Ο κ. Κωνσταντινίδης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η ερώτησή µας αφορά τους υπερήλικες ανα-

σφάλιστους οµογενείς που διαχρονικά όλες οι ελληνικές αστικές
κυβερνήσεις τους παρότρυναν να ψάξουν και να βρουν απο-
κούµπι στη χώρα µας.

Να θυµίσουµε, πως για όλους αυτούς προβλέφθηκε και δηµι-
ουργήθηκε στον Οργανισµό Γεωργικών Ασφαλίσεων ο ειδικός
λογαριασµός, µέσω του οποίου έπαιρναν µια µικρή σύνταξη στα
επίπεδα του βοηθήµατος -άλλωστε, αυτή είναι η σύνταξη του
ΟΓΑ- και είχαν ιατροφαρµακευτική περίθαλψη. 

Σήµερα, µε το ν.4093, αυτόν που αποκαλούµε εν συντοµία «µε-
σοπρόθεσµο» όλοι µας µε την έγκρισή του ουσιαστικά καταργεί-
ται η παρεχόµενη σύνταξη και η ιατροφαρµακευτική περίθαλψη
από τον ΟΓΑ. 

Το αποτέλεσµα του συνδυασµού ορισµένων διατάξεων αυτού
του νόµου οδηγεί τους ανασφάλιστους υπερήλικες οµογενείς
από την πρώην ΕΣΣΔ, από τις άλλες χώρες, ουσιαστικά στο να
µην έχουν πού την κεφαλή κλίναι. Σύµφωνα, µάλιστα µε την Παµ-
ποντιακή Οµοσπονδία Ελλάδας, η οποία συγκεντρώνει τους πε-
ρισσότερους φορείς της οµογένειας και την Επιτροπή Αγώνα
Οµογενών, περίπου σαράντα χιλιάδες συνταξιούχοι θα βρεθούν
στο δρόµο.

Σας ρωτάµε, κύριε Υπουργέ, αν θα αποσύρετε τις διατάξεις
του νόµου που αφορούν τους υπερήλικες ανασφάλιστους οµο-
γενείς για να µην κινδυνεύσουν αυτές οι πενιχρές συντάξεις,
όταν µάλιστα σε αυτές, πολλές φορές στηρίζεται η επιβίωση
ολόκληρων οικογενειών. 

Θα ήθελα να αξιοποιήσω για ένα λεπτό το χρόνο µου, για να
κάνω µια καταγγελία που φαίνεται ότι είναι εκτός θέµατος για να
σχολιαστεί, αν είναι δυνατόν, από τον κύριο Υπουργό. Πριν από
λίγες ώρες, σε µια κινητοποίηση που είχε τη διακοµµατική στή-
ριξη στα διόδια του Αιγινίου έγινε επέµβαση των ΜΑΤ, µετά από
απαίτηση της εταιρείας. Για πρώτη φορά θα λειτουργούσαν σή-
µερα τα διόδια. Σ’ έναν άξονα εκατό χιλιοµέτρων, υπάρχουν
τρεις σταθµοί διοδίων από τα Μάλγαρα µέχρι τη Λεπτοκαρυά.
Αυτήν τη στιγµή, υπάρχουν δυο τραυµατίες σε σύνολο έντεκα
συλληφθέντων, µεταξύ των οποίων είναι και δυο ανήλικα παιδιά,
µαθητές λυκείου. 

Ίσως ο κύριος Υπουργός µας πει ότι το θέµα δεν είναι της αρ-
µοδιότητάς του. Ωστόσο, κύριε Υπουργέ, νοµίζω ότι πρέπει να
αναλάβετε την πολιτική ευθύνη για τη συνεχώς αυξανόµενη πο-
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λιτική της καταστολής.  
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός κ. Παναγιωτόπουλος για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε συνάδελφε, αυτό που έγινε το µαθαίνω τώρα από εσάς.
Σαφώς, δεν είναι ευχάριστο, ιδίως όταν υπάρχουν τραυµατίες
και ιδίως όταν ανάµεσα στους τραυµατίες υπάρχουν και µικρά
παιδιά. Τα δεδοµένα δεν τα ξέρω. Υποθέτω ότι θα τα µάθω αρ-
γότερα.

Θα ήθελα απλώς να πω, ότι σε αυτές τις περιπτώσεις πρέπει
να µπαίνει στη ζυγαριά της κρίσης και της εκτίµησης και το γενι-
κότερο, το µεγαλύτερο καλό, το καλό των περισσοτέρων που δεν
είναι τίποτε άλλο από το δηµόσιο συµφέρον. Πτυχή του δηµο-
σίου συµφέροντος, κύριε συνάδελφε, είναι η ελεύθερη πρό-
σβαση στις συγκοινωνίες σε όλη τη χώρα. 

Καταλαβαίνω ότι υπάρχει λόγος για τις διαµαρτυρίες. Νοµίζω,
όµως, ότι πρέπει να τηρούµε πολύ λεπτές ισορροπίες και να µη
διακινδυνεύουµε διά των διαµαρτυριών αυτών µεγαλύτερα
αγαθά και το δηµόσιο συµφέρον. Η ελεύθερη πρόσβαση στις
συγκοινωνίες της χώρας από άκρη σ’ άκρη, νοµίζω ότι εµπίπτει
σε αυτήν την έννοια του υπέρτερου συµφέροντος, διότι δεν
υπάρχει υπέρτερο συµφέρον από το δηµόσιο συµφέρον. 

Σε κάθε περίπτωση, επανερχόµενος στην ερώτησή σας, πρώ-
τον, νοµίζω ότι πρέπει να ξεκαθαρίσουµε ότι εδώ δεν καταργείται
τίποτα. Δεν καταργείται η παρεχόµενη σύνταξη και η ιατροφαρ-
µακευτική περίθαλψη από τον ΟΓΑ για τους υπερήλικους οµο-
γενείς, µε τους οποίους, βέβαια, δεν έχω και τίποτα να χωρίσω.
Αντιθέτως, τους Πόντιους, τον Ποντιακό Ελληνισµό τον εκτιµώ
και τον σέβοµαι βαθύτατα. 

Από εκεί και πέρα, η λογική του Υπουργείου σε όλο αυτό είναι
να γίνει ένας εξορθολογισµός και κυρίως, να εξοβελιστούν από
το σύστηµα περιπτώσεις καταχρηστικής άσκησης κάποιου δι-
καιώµατος. Ειδικά, αναφέροµαι στο δικαίωµα σε αυτές τις πενι-
χρές, έστω παροχές συντάξεων του ΟΓΑ. Βέβαια, πώς γίνεται
αυτό; Αυτό γίνεται, µε το να τεθούν συγκεκριµένες προϋποθέ-
σεις και συγκεκριµένοι όροι, αυστηροποιηµένοι οπωσδήποτε, για
να αποφευχθούν οι περιπτώσεις καταστρατήγησης για την πα-
ροχή αυτής της σύνταξης, διότι, όπως γνωρίζετε, ίσως είχαµε
και περιπτώσεις εκµετάλλευσης του συστήµατος από κάποιους,
οι οποίοι τεκµηρίωσαν κάποιο δικαίωµα σύνταξης, έφυγαν µετά
από την Ελλάδα και θεωρούν ότι µπορούν να είναι όπου είναι, εν
πάση περιπτώσει, και να έχουν δικαίωµα σε αυτήν τη σύνταξη.

Υπήρξαν και περιπτώσεις καταστρατήγησης του δικαιώµατος
από ανθρώπους που προσποιήθηκαν ότι έχουν αυτήν την ιδιό-
τητα, δηλαδή του Έλληνα Ποντίου οµογενούς, ενώ στην ουσία
δεν την είχαν, όπως προέκυψε από διασταύρωση στοιχείων.
Αυτά, έπρεπε να τα θεραπεύσουµε µε κάποιο τρόπο για να εξορ-
θολογήσουµε αυτό το σύστηµα. Προέκυψαν προβλήµατα, έστω
και περιστασιακά, παραβατικότητας κι εµείς ως Υπουργείο,
θεωρώ ότι οφείλουµε να σταµατήσουµε αυτήν την παραβατικό-
τητα που συνεπάγεται και αιµορραγία των φορέων κοινωνικής
ασφάλισης. 

Άρα, να πω ότι και µετά την πρόσφατη ολοκλήρωση καταγρα-
φής της φυσικής παρουσίας των συνταξιούχων του ΟΓΑ, διαπι-
στώθηκε ότι δώδεκα χιλιάδες επτακόσιοι ενενήντα δύο
συνταξιούχοι δεν προχώρησαν σε φυσική απογραφή, δεν απο-
γράφηκαν δηλαδή µέχρι τις 31-12-2012 και σε όσους δεν απο-
γράφηκαν, ανεστάλη η καταβολή της σύνταξης αυτής, αρχής
γενοµένης από την 1η Φεβρουαρίου 2013. 

Ο ΟΓΑ, προχωρεί στον έλεγχο των παραπάνω περιπτώσεων
και συζητείται ακόµα και αναζήτηση –αν χρειαστεί- των αχρεω-
στήτως καταβληθέντων ποσών από τους δικαιούχους ή συνδι-
καιούχους των λογαριασµών, όπου πιστώνονταν οι συντάξεις. 

Οφείλουµε να το κάνουµε αυτό, αν πρέπει κάποτε να νοικοκυ-
ρέψουµε τα ασφαλιστικά ταµεία. Θεωρώ ότι αυτό είναι σε όφε-
λος των πραγµατικών δικαιούχων και, εν πάση περιπτώσει, δεν
θεωρώ ότι πρέπει –ας πούµε- να αισθανόµαστε άσχηµα ή να απο-
λογούµεθα, αν κάποιοι που επιχείρησαν να εξαπατήσουν, µε

ενέργειες του κράτους βρεθούν εκτός συστήµατος. Όπως σας
είπα, θεωρώ ότι αυτή είναι η κατεύθυνση στην οποία κινούµαστε
και, εν πάση περιπτώσει, είναι µια διαδικασία εξορθολογισµού.

Θα πω και κάποια επιπλέον, όσον αφορά τις προϋποθέσεις,
στη δευτερολογία µου, για να αποδείξω ότι εδώ δεν επιχειρείται
η κατάργηση µιας παροχής αλλά η εξειδίκευση των προϋποθέ-
σεων, έτσι ώστε αυτή να καταβάλλεται στους πραγµατικούς δι-
καιούχους.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
σαράντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί
από το Γυµνάσιο Πάργας, Α’ Τµήµα. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντινίδης για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, την προηγούµενη βδοµάδα µε πρωτοβουλία

της Παµποντιακής Οµοσπονδίας έγινε µία άτυπη σύσκεψη πολ-
λών Βουλευτών από όλα τα κόµµατα σε µια αίθουσα του Κοινο-
βουλίου. Θα ήθελα να σας ενηµερώσω   -ίσως έχετε πληροφο-
ρηθεί- ότι πέραν της δικής µας ερώτησης έχουν κατατεθεί ερω-
τήσεις σχεδόν από όλα τα κόµµατα και µία µάλιστα εξ αυτών έχει
και διακοµµατικό χαρακτήρα. Θα κληθείτε το επόµενο διάστηµα
να απαντήσετε.

Εµείς δεν θέλουµε ούτε να κινδυνολογήσουµε ούτε να υπερα-
σπιστούµε αυτούς που τυχόν καταχράστηκαν το σύστηµα και δι-
είσδυσαν. Ωστόσο, οι προϋποθέσεις του µεσοπρόθεσµου είναι
τέτοιες που ξεσηκώνουν αγανάκτηση. Είναι τέτοιοι οι όροι, τους
οποίους δεν µπορεί να ικανοποιήσει και ο καθ’ όλα νοµοταγής
οµογενής των εξήντα πέντε ως εβδοµήντα ετών. 

Θα αναφερθείτε παρακάτω κι εσείς, αλλά να πούµε µία περί-
πτωση, κύριε Υπουργέ, όπως την έχουµε διατυπώσει και στην
ερώτησή µας και αφορά σχεδόν όλους. Στην παράγραφο 5, υπο-
παράγραφο β’ λέει ότι δεν δικαιούνται οι ίδιοι σύνταξης και ότι
πρέπει να είναι από οποιοδήποτε φορέα του εξωτερικού. 

Πείτε µου πώς ένας οµογενής εβδοµήντα ετών θα µπορέσει
να διασταυρώσει τα στοιχεία µετά τις ανατροπές σε αυτές τις
χώρες µε τις ελάχιστες υποδοµές και να πληροφορήσει το ελλη-
νικό δηµόσιο ότι δεν συνταξιοδοτείται από άλλο φορέα του εξω-
τερικού; Εξάλλου –και όπως ίσχυε ο προηγούµενος νόµος- ένα
βασικό στοιχείο που υπήρχε ήταν η µόνιµη κατοικία. Αυτό µπο-
ρούν να το διαπιστώνουν οι µηχανισµοί και οι ελεγκτικοί µηχανι-
σµοί καθηµερινά.

Υπάρχουν, λοιπόν, τέτοια εµπόδια, τα οποία δυσκολεύουν
αυτήν τη συνταξιοδότηση, αυτό το πενιχρό βοήθηµα το οποίο το
έχουν ανάγκη αυτοί οι άνθρωποι, κύριε Υπουργέ, διαφορετικά
δεν θα είχαν τη συµπαράσταση απ’ όλες τις πτέρυγες της Βου-
λής.

Ένα τελευταίο σχόλιο θέλω να κάνω για το ζήτηµα που προ-
έκυψε στον κόµβο των διοδίων του Αιγινίου. Η κινητοποίηση αυτή
δεν είχε το σκοπό να εµποδίσει την κυκλοφορία. Είχε ακριβώς
τον αντίθετο σκοπό, δηλαδή να διευκολύνει τους ανθρώπους
που χαρατσώνονται, µέσα σε αυτές τις συνθήκες, µε ένα επι-
πλέον κόστος σε έναν δρόµο που έχει παραδοθεί εδώ και πολλά
χρόνια στην κυκλοφορία. 

Όπως ξέρετε, ο άξονας Κατερίνης-Θεσσαλονίκης δεν είναι της
τελευταίας περιόδου, εποµένως δίκαια διαµαρτύρονταν. Ωστό-
σο, ακόµα και στην άδικη διαµαρτυρία, εµείς πρέπει να απαντάµε
µε συχνή χρήση των ΜΑΤ και να σπάµε κεφάλια, κύριε Υπουργέ;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο κύριος Υφυπουρ-
γός έχει το λόγο για τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ας δούµε, κύριε συνά-
δελφε –δεδοµένου ότι δεν γνωρίζω τόσα πολλά για το επεισόδιο
του Αιγινίου- τις προϋποθέσεις πάνω στο θέµα µας. 

ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Αύριο πάνε στο αυτόφωρο,
κύριε Υπουργέ.
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ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Εντάξει, αργά ή γρή-
γορα κάποιος θα τοποθετηθεί πάνω σε αυτό το ζήτηµα, ίσως και
πιο αρµόδιος. Νοµίζω ότι θα πρέπει να σας έχει καλύψει αυτό
που είπα στην πρωτολογία µου. Τα κριτήρια, λοιπόν, που ορίζει
ο νόµος, όσον αφορά τη χορήγηση µηνιαίας σύνταξης στους
ανασφάλιστους υπερήλικες και οµογενείς, είναι τα εξής: 

Πρώτον, η παράγραφος 5 που αναφέρατε, να έχουν δηλαδή
συµπληρώσει το εξηκοστό έβδοµο έτος της ηλικίας τους. 

Δεύτερον, να µη λαµβάνουν ή να µη δικαιούνται οι ίδιοι σύν-
ταξη από οποιονδήποτε φορέα κοινωνικής ασφάλισης στο δηµό-
σιο, στην Ελλάδα ή το εξωτερικό, ανεξαρτήτως ποσού και επί-
σης, σε περίπτωση εγγάµων, να µη λαµβάνει ο ή η σύζυγός τους
σύνταξη µεγαλύτερη από το πλήρες ποσό συνταξιοδοτικής πα-
ροχής λόγω γήρατος του άρθρου τάδε, τάδε, κ.λπ.. 

Τρίτον, να διαµένουν µόνιµα και νόµιµα στην Ελλάδα τα τελευ-
ταία είκοσι έτη πριν την υποβολή της αίτησης για συνταξιοδό-
τηση και να εξακολουθούν να διαµένουν κατά τη διάρκεια της
συνταξιοδότησής τους. 

Τέταρτον, σχετικά µε το ετήσιο ατοµικό φορολογικό εισόδηµά
τους –να µην σας ταλαιπωρήσω µε τα νούµερα- αυτό να µην
υπερβαίνει το ποσό των περίπου 4.300, σε περίπτωση ατοµική ή
σε περίπτωση εγγάµων ένα µεγαλύτερο ποσό της τάξης των
8.640 ευρώ. Και βέβαια, υπάρχει η εξαίρεση παροχής για τους
µοναχούς. 

Εδώ, λοιπόν, µε απόφαση του Υπουργού Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας, µετά από γνώµη του Διοικητικού
Συµβουλίου του ΟΓΑ, καθορίζονται τα δικαιολογητικά που απαι-
τούνται για την απόδειξη συνδροµής των προϋποθέσεων, που
ορίζονται στις περισσότερες από αυτές τις περιπτώσεις της προ-
ηγούµενης παραγράφου, καθώς και η διαδικασία ελέγχου των
εισοδηµατικών κριτηρίων, αλλά και οι κυρώσεις που επιβάλλον-
ται σε όσους υποβάλλουν ανακριβή στοιχεία. 

Νοµίζω ότι αυτό είναι σηµαντικό, διότι είναι υπό έκδοση η από-
φαση του Υπουργού Εργασίας, διά της οποίας η απόδειξη της
εικοσαετούς διαµονής στην Ελλάδα θα έλεγα ότι είναι µία από
τις προϋποθέσεις και θα λαµβάνεται ιδιαίτερη µέριµνα για τη δι-
ευκόλυνσή της και ιδιαίτερη ευελιξία ως προς τα απαιτούµενα
δικαιολογητικά. 

Εποµένως, θα προσπαθήσει το Υπουργείο Εργασίας να δώσει
κάποιες ευχέρειες ως προς την ικανοποίηση κάποιων εξ αυτών
των προϋποθέσεων που αναφέρονται στο νόµο. 

Από εκεί και πέρα, συµφωνούµε ότι οι περισσότεροι από τους
Πόντιους οµογενείς που εµπίπτουν στην κατηγορία του ανασφά-
λιστου υπερήλικα προέρχονται από χώρες της πρώην Σοβιετικής
Ένωσης. Η κατάσταση εκεί έχει εξελιχθεί. Δεν είναι, εν πάση πε-
ριπτώσει, µία υποανάπτυκτη χώρα ή η Ρωσία κυρίως ή κάποιες
ανεξάρτητες πλέον δηµοκρατίες. Θεωρώ ότι υπάρχουν υποδο-
µές. Έστω και µε κάποια καθυστέρηση, λοιπόν, να προσκοµι-
στούν κάποια στοιχεία. 

Εν πάση περιπτώσει, µε την προσκόµιση κάποιων στοιχείων
που θα αποδεικνύουν κάποια πράγµατα –που το πρώτο απ’ όλα
είναι η ιδιότητα του ανήκοντος στο ελληνικό έθνος ως Ποντίου-
νοµίζω ότι από εκεί και πέρα θα µπορούν να ικανοποιηθούν αυτές
οι προϋποθέσεις. 

Θα πρέπει όµως να υπάρχει µία απόδειξη, αλλιώς µπορεί να
οδηγηθούµε σε περιπτώσεις καταστρατήγησης του δικαιώµατος
παροχής σύνταξης από ανθρώπους που δηλώνουν εδώ Έλληνες
–διότι δηλώνοντας Έλληνες έχουν και την παροχή- πλην όµως
δεν αποδεικνύεται ότι είναι. Και κάποιοι από αυτούς γνωρίζετε
ότι δεν µιλούν καν την ελληνική γλώσσα. Οµιλούν µία εκ της ρω-
σικής ή της γεωργιανής ή της τσετσένικης διαλέκτου. 

Αυτά τα πράγµατα, λοιπόν, δεν πρέπει να τα δει το ελληνικό
κράτος, το οποίο κάνει µία σοβαρή προσπάθεια να εξορθολογή-
σει τις δοµές του, για να εξοικονοµήσει πόρους ή –εν πάση πε-
ριπτώσει- αυτοί οι πόροι να στραφούν σε αυτούς που πραγµα-
τικά το έχουν ανάγκη ή πραγµατικά είναι δικαιούχοι, δηλαδή οι
Έλληνες συνταξιούχοι ή όσοι έχουν θεµελιώσει το ίδιο δικαίωµα;
Νοµίζω ότι είναι µία λογική προσπάθεια αυτή που γίνεται και έτσι
δείτε τη λογική του Υπουργείου Εργασίας. Πρέπει το σύστηµα
να αυστηροποιηθεί, έτσι ώστε να αποφευχθούν οι περιπτώσεις

καταστρατήγησης δικαιώµατος. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Εγώ δέχοµαι την ερώ-
τηση των συναδέλφων. Δεν έχω διαφορετική απάντηση σε εσάς
από αυτήν που ενδεχοµένως θα δώσουµε αύριο και στην ερώ-
τηση που προέρχεται από συναδέλφους όλων των κοµµάτων.
Εδώ σηµασία έχει να γίνει κατανοητή η λογική του Υπουργείου.
Και η λογική του Υπουργείου είναι λογική εξορθολογισµού του
συστήµατος. 

Από εκεί και πέρα, πρέπει να δούµε και τις ενστάσεις της Οµο-
σπονδίας…

ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ: Μέσα από τη δαιδαλώδη
νοµοθεσία, κύριε Υπουργέ…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ναι, εδώ πέρα, όµως, οι
προϋποθέσεις είναι συγκεκριµένες, αυστηρές, αλλά συγκεκριµέ-
νες. 

Πρέπει να δούµε, λοιπόν και τις ενστάσεις του Σωµατείου ή
της Παµποντιακής Οµοσπονδίας και πώς µπορούµε να βοηθή-
σουµε όλοι, έτσι ώστε το σύστηµα αυτό να εξορθολογιστεί. Το
ζητούµενο είναι να µην δίνονται παροχές, γιατί κάθε ευρώ πλέον
είναι πολύτιµο και καλό είναι να πηγαίνει στους πραγµατικά δι-
καιούχους. 

Αυτή είναι η λογική µας. Νοµίζω ότι µπορούµε να το δούµε, αν
υιοθετήσουµε όλοι αυτήν την κοινή λογική. Δεν έχει κανείς τίποτα
εναντίον των Ποντίων. Και αυτοί Έλληνες είναι και αυτοί, εν πάση
περιπτώσει, θεωρούν την Ελλάδα πατρίδα τους και έκαναν την
Ελλάδα πατρίδα τους, όταν ήρθαν –όποτε ήρθαν- από τις τότε
Δηµοκρατίες της Σοβιετικής Ένωσης. 

Ας το δούµε, λοιπόν, έτσι συνολικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 881/22-1-2013 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Θεσσαλονίκης του Λαϊ-
κού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Πολύβιου Ζησιµόπουλου προς
τους Υπουργούς Εθνικής Άµυνας και Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχε-
τικά µε τα ζητήµατα εθνικής ασφάλειας από την εκµίσθωση ελ-
ληνικών λιµένων σε εταιρείες τουρκικών συµφερόντων. 

Ο κ. Ζησιµόπουλος έχει το λόγο για δύο λεπτά. 
ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζουµε όλοι ότι η χώρα µας σήµερα βρί-

σκεται σε µία πολύ δύσκολη οικονοµική κατάσταση. 
Εµείς, βέβαια, ως Χρυσή Αυγή, δεν πιστεύουµε ότι η εκποίηση

της δηµόσιας περιουσίας έναντι πινακίου φακής αποτελεί λύση.
Αντίθετα, εγκυµονεί πολύ σοβαρούς κινδύνους σε ό,τι αφορά τα
ζητήµατα εθνικής ασφάλειας και γι’ αυτό γίνοµαι πιο συγκεκρι-
µένος. 

Σε δηµοσίευµα της Εφηµερίδας «Τύπος της Κυριακής» στις 20
Ιανουαρίου του 2013 αναφέρεται ότι η εκµίσθωση ελληνικών µα-
ρίνων σε εταιρείες τουρκικών συµφερόντων δίνει τη δυνατότητα
στους τελευταίους να διαχειρίζονται και τα ραντάρ των εν λόγω
τουριστικών λιµένων. Πρόκειται, όπως αναφέρεται στο άρθρο,
για ραντάρ υψηλής απόδοσης µε εµβέλεια έως και τριάντα δύο
µίλια περιφερειακά της µαρίνας, τα οποία θα έχουν τη δυνατό-
τητα να σκανάρουν και να χαρτογραφούν τις αντίστοιχες περιο-
χές. 

Ως εκ τούτου, εγείρονται µείζονα ζητήµατα εθνικής ασφά-
λειας, ιδίως από τη στιγµή που ορισµένες µαρίνες βρίσκονται σε
στρατηγικές περιοχές, όπως η Λέσβος. 

Ερωτάµε, κύριε Υπουργέ, πώς αξιολογείτε από την άποψη της
εθνικής ασφάλειας την πρόσβαση που θα έχουν οι Τούρκοι επι-
χειρηµατίες στα παραπάνω ηλεκτρονικά δεδοµένα από τη χρήση
των ραντάρ, καθώς επίσης και από κάµερες ασφαλείας, που εν-
δεχοµένως θα τοποθετήσουν. 

Επίσης, στις µαρίνες αυτές θα µπορούν να απασχολούνται και
υπάλληλοι τουρκικής υπηκοότητας; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός
Εθνικής Άµυνας κ. Δηµήτριος Ελευσινιώτης έχει το λόγο για τρία
λεπτά. 
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ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Βουλευτές –δεν πρόλαβα να πω και
καλησπέρα στα παιδιά, αφού ήδη εξέρχονται της Αίθουσας-
όπως είπατε και όπως γνωρίζετε καλύτερα από εµένα, στον προ-
γραµµατισµό που έχει κάνει η Κυβέρνηση για την αντιµετώπιση
του δηµοσιονοµικού προβλήµατος προσπαθεί να αξιοποιήσει
όλα τα µέσα, προκειµένου να βελτιώσει και να απαλύνει αυτό το
δηµοσιονοµικό πρόβληµα που έχουµε. 

Έτσι, λοιπόν, προσπαθούµε όλοι µαζί να εκµεταλλευτούµε όλα
αυτά τα οποία υπήρξαν όλα τα χρόνια ανεκµετάλλευτα. Και δεν
είναι τίποτα άλλο παρά τα νησιά µας, κυρίως. 

Αποτελεί, λοιπόν, µείζονος σηµασίας εθνικό ζήτηµα η επιτυχής
διαχείριση της κρίσης. Ως προς το σκοπό αυτό πρέπει όλοι µαζί
να κινηθούµε και να κάνουµε αυτό που µας αναλογεί. 

Θα ήθελα να απαντήσω ακριβώς στις ερωτήσεις σας. Δεν
υπάρχει θέµα παγκοσµιοποίησης άνευ όρων, όπως είπατε προ-
ηγουµένως. Σε οποιαδήποτε επένδυση γίνεται στη χώρα µας οι
Ένοπλες Δυνάµεις συµµετέχουν. Συµµετέχουν καθορίζοντας –
ειδικά αν είναι αλλοδαποί επενδυτές- τους όρους µε τους οποί-
ους θα πρέπει να εκτελεστεί το έργο, η κατασκευή δηλαδή, η
διαχείριση, η εκµετάλλευση σηµαντικών έργων υποδοµής. Αυτά,
όπως γνωρίζετε, είναι εκ των ων ουκ άνευ, προκειµένου η άµυνα
της χώρας µας να διατηρηθεί ακέραια και οι Ένοπλες Δυνάµεις
να διατηρήσουν το αξιόµαχο, το οποίο µπορεί έµµεσα ή άµεσα
να επηρεαστεί. Έτσι, λοιπόν, ανάλογα το είδος της επένδυσης,
οι Ένοπλες Δυνάµεις συµµετέχουν, καθορίζοντας, όπως είπα και
προηγουµένως τους όρους. 

Όλα αυτά για ποιο σκοπό γίνονται; Για να µπορέσουµε από τη
µία πλευρά να κατοχυρώσουµε την εθνική και κοινοτική διαδικα-
σία και από την άλλη µεριά, όπως προείπα, να καθορίσουµε και
να ενισχύσουµε την εθνική άµυνα της χώρας. Αυτό σας διαβε-
βαιώνω ότι γίνεται καθηµερινά στο Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.

Θα έρθω τώρα και στο δεύτερο ερώτηµα, για το πώς αξιολο-
γούν από την άποψη της εθνικής ασφάλειας την πρόσβαση στα
ραντάρ. Θα ήθελα να σας πω ότι, όσον αφορά τη χρήση των ραν-
τάρ ναυτιλίας, τα οποία είναι εγκατεστηµένα σε λιµένες και σε
µαρίνες, όπως έχω ενηµερωθεί και από το Υπουργείο Ναυτιλίας
στο οποίο ανήκουν –αλλά και από την εµπειρία µου εδώ και σα-
ράντα χρόνια- οι πληροφορίες αυτές συλλέγονται από ένα εθνικό
σύστηµα διαχείρισης και πληροφοριών των πλοίων, το οποίο
ελέγχεται µόνο από το Λιµενικό Σώµα. Καµµία πληροφορία δεν
φεύγει προς τα έξω. Άλλωστε και οι κινήσεις και των εµπορικών
πλοίων δεν είναι ιδιαίτερα διαβαθµισµένες. 

Τελειώνοντας, λοιπόν, θα ήθελα να επισηµάνω ότι οι Ένοπλες
Δυνάµεις σε οποιαδήποτε κίνηση γίνεται µε αλλοδαπές εται-
ρείες, ιδιαίτερα για ευαίσθητους χώρους, είναι παρούσες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Το λόγο έχει ο κ. Ζη-

σιµόπουλος για τρία λεπτά. 
ΠΟΛΥΒΙΟΣ ΖΗΣΙΜΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αναφέρατε ότι

προέρχεστε και εσείς από τις τάξεις των Ενόπλων Δυνάµεων. Πι-
στεύω ότι είναι ιδιαίτερη τιµή για οποιονδήποτε Έλληνα να φέρει
τη στολή του Έλληνα Αξιωµατικού. 

Θα γίνω πιο συγκεκριµένος στη δευτερολογία µου σε ό,τι
αφορά την ερώτηση και ίσως και πιο λακωνικός. Θα αποτελέσει
επιτέλους η εθνική ασφάλεια της χώρας µας κόκκινη γραµµή ως
προς την παραχώρηση ελληνικών περιουσιακών στοιχείων σε ξέ-
νους επενδυτές ή θα επικρατήσει η άποψη της παγκοσµιοποί-
ησης άνευ όρων, στην οποία αναφερθήκατε εσείς προηγουµέ-
νως; 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ο Υφυπουργός

Εθνικής Άµυνας κ. Ελευσινιώτης έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΕΛΕΥΣΙΝΙΩΤΗΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κύριε Βουλευτά, θα ήθελα να επαναλάβω ότι σε οποιαδή-
ποτε επένδυση ξένων, αλλοδαπών εταιρειών, οι Ένοπλες
Δυνάµεις είναι εκεί. Είναι εκεί υπό διάφορες µορφές. Άλλες
φορές αυτές καθ’ αυτές οι Ένοπλες Δυνάµεις, µε απόφαση του
Υπουργού Εθνικής Άµυνας, καθορίζουν τους όρους. 

Βέβαια, γνωρίζετε πολύ καλά τι σηµαίνει επιτηρούµενη, απα-
γορευµένη ζώνη για το Ναυτικό κ.λπ.. Δεν θα ήθελα να επεκταθώ
στην Αίθουσα λόγω του απορρήτου. Σε άλλες περιπτώσεις που
έχουν τα άλλα Υπουργεία, όπως το Υπουργείο Τουρισµού µε τις
µαρίνες, συµµετέχουµε µε επιτελείς στις οµάδες που δηµιουρ-
γούνται από τα αρµόδια Υπουργεία. 

Άρα, η εθνική άµυνα βρίσκεται παντού, σε οποιαδήποτε δοσο-
ληψία. Εποµένως, η κόκκινη γραµµή καθορίζεται από το ίδιο το
Υπουργείο Εθνικής Άµυνας, ανάλογα µε την περίπτωση για την
οποία µιλάµε. Δεν υπάρχει κάτι στάνταρτ. Υπάρχουν βάσεις,
υπάρχουν εµπορικοί λιµένες, µαρίνες όσον αφορά τη θάλασσα. 

Όπως γνωρίζετε, το Υπουργείο Τουρισµού και τα συναρµόδια
Υπουργεία είναι αυτά που καθορίζουν πρωτίστως τη δοσοληψία
και το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας εισχωρεί, συµµετέχει µε την
έννοια της ασφάλειας της χώρας. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτή-
σεων. 

Έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά των συνεδριάσεων της Παρα-
σκευής 14 Δεκεµβρίου 2012, της Τρίτης 18 Δεκεµβρίου 2012 και
της Τετάρτης 19 Δεκεµβρίου 2012 και ερωτάται το Σώµα αν τα
επικυρώνει. 

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς, τα Πρα-

κτικά των συνεδριάσεων της Παρασκευής 14 Δεκεµβρίου 2012,
της Τρίτης 18 Δεκεµβρίου 2012 και της Τετάρτης 19 Δεκεµβρίου
2012 επικυρώθηκαν. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.05’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 29 Ιανουαρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος: α) κοινοβουλευ-
τικό έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων και β) νοµοθε-
τική εργασία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανε-
µηθεί.
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